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1. Asemakaavaehdotus / kaava-alueen muuttuminen 

Tämä vuorovaikutusraportti koskee asemakaavaluonnoksen (Ak-333) eteläosaa, jota nyt 

jatketaan kaavahankkeena (Ak-367). 

Tekninen lautakunta päätti 23.10.2019 (§95) jakaa luonnoksena nähtävillä olleen Ak-333 

kaava-alueen kahteen osaan. Jakamisen jälkeen pohjoisosan käsittelyä jatkettiin asema-

kaavaehdotuksena joka sittemmin on jo saanut lainvoiman. Eteläosa palautettiin valmis-

teltavaksi lisäselvityksiä ja mahdollisia muutoksia varten. Eteläosaa jatketaan nyt asema-

kaavana Ak-367. 

Lausunnot ja mielipiteet on annettu asemakaavaluonnoksena olleesta laajemmasta 

kaava-alueesta. Nämä vastineet on kirjoitettu ensin koko aluetta koskevina, sitten vasti-

neisiin on lisätty tarkennukset miten kaava-alueen jakaminen vaikuttaa vastineisiin ja 

vuorovaikutteisuuteen. 

Myöhemmin asemakaavaan on liitetty myös erillinen Ylitien kaava-alue (Ak-369), jonka 

luonnosvaiheen kuulemisesta on tehty erillinen vuorovaikutusraportti. Jatkossa Ylitien 

alue käsitellään yhtenä kokonaisuutena asemakaavan Ak-367 yhteydessä. 

 

 

  

Rytkölä Eeva
Kirjoituskone
LIITE 13
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2. Osallistaminen ja yhteistyö 

Osalliset 

Osallisia asiassa ovat alueen maanomistajat ja naapurit sekä kaikki ne, joiden asumiseen, 

työntekoon tai muihin oloihin kaava saattaa huomattavasti vaikuttaa sekä ne viranomai-

set ja yhteisöt, joiden toimialaa suunnittelussa käsitellään (MRL 62§). Viranomaisina osal-

lisia ovat Varsinais-Suomen liitto, Varsinais-Suomen ELY-keskus / ympäristö ja luonnon-

varat sekä liikennevastuualue, Varsinais-Suomen maakuntamuseo, Varsinais-Suomen 

aluepelastuslaitos, Naantalin Energia Oy, DNA Oyj, Envibio oy (luontoselvityksen laatija), 

Caruna Oyj sekä Naantalin kaupungin eri toimialojen viranomaiset. 

Lausunnot ovat kokonaisuudessaan nähtävillä päätöksentekijöille esityslistan oheismate-

riaalina. 

Osallistaminen ja vuorovaikutusmenettelyt 

Osalliset ja vuorovaikutuksen järjestäminen on kirjattu osallistumis- ja arviointisuunnitel-

massa. 

Maanomistajien kanssa on käyty vuoropuhelua kaavoituksen aikana. 

Kaavan käynnistämisvaiheessa pidettiin yleisötilaisuus 4.12.2018 Kultarannan koululla. 

Asemakaavan valmisteluaineisto oli MRA 30 § mukaisesti nähtävillä 29.3. – 30.4.2019. 

Kaavaluonnoksen tavoitteita ja ratkaisuja esiteltiin Naantalin kaupungintalon valtuusto-

salissa 11.4.2019 järjestetyssä yleisötilaisuudessa. 

Viranomaisyhteistyö 

Osallisille viranomaistahoille on toimitettu osallistumis- ja arviointisuunnitelma ja asema-

kaavaluonnos. Kaavahankkeesta on pidetty viranomaisneuvottelu 17.10.2018.  

3. Lausunnot asemakaavaluonnoksesta 

Asemakaavaluonnoksesta jätettiin määräaikana viisi pyydettyä lausuntoa. Varsinais-Suo-

men ELY keskus, pelastuslaitos, maakuntamuseo, kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta 

(KVLTK 6.3.2019 § 20 ja 3.4.2019 § 4), sekä koulutuslautakunta (Koulutusltk 9.4.2019 § 16 

ja 21.5.2019 § 28) antoivat lausunnon. Varsinais-Suomen liitto ilmoitti, ettei se anna lau-

suntoa, koska liitolla ei ole kaavaluonnoksesta huomautettavaa eikä se ole ristiriidassa 

maakuntakaavoituksen tai muun suunnittelun kanssa. 

Varsinais-Suomen ELY-keskus toteaa kannanottona liikenteen osalta lausunnossaan, 

että mahdollisen häiriö- ja jononmuodostusherkkyyden vuoksi uutta maantieliittymää 

Naantali-Rymättylä maantiehen 189 ei voida rakentaa kiertoliittymänä. Lisäksi ELY-keskus 

suosittelee em. maantieltä alueelle tulevan kadun liittymävapaan jakson pidentämistä 

luonnoksessa esitetystä.  

ELY-keskus esittää kaavamerkintöjen tai -määräysten tarkentamista mm. alueen länsi-

päässä sijaitsevan Särkänsalmentien liittymän katkaisun sekä melusuojausmerkintöjen 

osalta.  
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ELY-keskus edellyttää, että laadittavassa liikenneselvityksessä kartoitetaan mm. kevyen- 

ja joukkoliikenteen kokonaistarpeiden kuten linja-autopysäkkien, liityntäpysäköinnin, ke-

vyen liikenteen alikulun ja osayleiskaavassa osoitetun maantien varren kevyen liikenteen 

väylän tilantarpeet.  

Kaavoittajan vastine ja muutokset asemakaavaan: 

Pääosa lausunnon asioista on jo käsitelty asemakaavan Ak-333 yhteydessä.  

Asemakaavassa Ak-333 on huomioitu mahdollisen kiertoliittymän toteutta-

minen sekä muut suoraan Rymättyläntietä, Rymättyläntien aiheuttaman 

melusuojauksen tarvetta sekä liityntäpysäköintiä koskevat asiat.  

Liikenneselvityksessä ja jatkosuunnittelussa on huomioitu joukkoliikenteen 

tarpeita eri reittivaihtoehdoilla. 

Lisäys: asemakaava-alueen jakaminen kahteen osaan: 

Lausunto ja vastine liittyy pääosin kaavan pohjoisosaan. Eteläosan ratkaista-

vaksi jää joukkoliikennereitti perhetalolta kaakkoon ja edelleen Ukko-Pekan 

sillalle.  

Joukkoliikenne on ensisijaisesti tässä vaiheessa suunniteltu toteutuvan Per-

hetalon alueelta uuden liittymän kautta keskustan suuntaan. Toissijaisena 

reittinä kokonaisuuden kannalta toimivimmaksi katsotaan Kaivolankadun 

kautta kulkeva reitti, mutta sieltä ajaisi nykykäsityksen mukaan vain osa tu-

levaisuuden joukkoliikenteestä. Tarkempaa tietoa asiasta on kaavaselostuk-

sen liitteenä olevassa liikenneselvityksessä. Lopullisia päätöksiä joukkolii-

kenteen reiteistä ei tehdä asemakaavalla. 

Muilta osin lausunto merkitään tiedoksi. 

Varsinais-Suomen pelastuslaitoksen lausunnossa on todettu lainmukaiset pelastustoi-

men tarpeet, jotka alueiden suunnittelussa tulee toteutua.  

Kaavoittajan vastine ja muutokset asemakaavaan: 

Lausunto merkitään tiedoksi. 

Maakuntamuseo ilmoitti, ettei heillä ole kaavaluonnokseen huomautettavaa. 

Kaavoittajan vastine ja muutokset asemakaavaan: 

Lausunto merkitään tiedoksi. 

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta toteaa, että virkistysalueiden osalta tulisi osoittaa sel-

keämmin yhteydet luontoon, luonnossa tapahtuvaan liikkumiseen ja retkeilyyn sekä tal-

visille hiihtoladuille. Lisäksi lautakunta ehdottaa asemakaavaluonnoksesta poikkeavia uu-

sia linjauksia kevyen liikenteen väyliin sekä Kultarannan, että Särkänsalmentien suun-

nasta alueelle tultaessa. Muilta osin kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta pitää Rymättylän-

tien eteläpuolisen alueen ja Luonnonmaan perhetalon asemakaavaluonnosta toteutta-

miskelpoisena. 
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Kaavoittajan vastine ja muutokset asemakaavaan: 

Lausunto ja vastine liittyy pääosin kaavan pohjoisosaan. Asemakaavassa Ak-

333 kevyen liikenteen reitistöjä parannettiin ja ulkoiluyhteyksiä osoitettiin 

paremmin toimivasti. Hiihto- ja maastopyörille on osoitettu ohjeellinen 

reitti.  

Kaavan Ak-367 ratkaisuilla kevyenliikenteen reitit yhdistyvät vanhoihin 

asuinalueisiin ja luontoon.  

Joukkoliikenne on ensisijaisesti tässä vaiheessa suunniteltu toteutuvan Per-

hetalon alueelta uuden liittymän kautta keskustan suuntaan. Toissijaisena 

reittinä kokonaisuuden kannalta toimivimmaksi katsotaan Kaivolankadun 

kautta kulkeva reitti, mutta sieltä ajaisi nykykäsityksen mukaan vain osa tu-

levaisuuden joukkoliikenteestä. Tarkempaa tietoa asiasta on kaavaselostuk-

sen liitteenä olevassa liikenneselvityksessä. Lopullisia päätöksiä joukkolii-

kenteen reiteistä ei tehdä asemakaavalla. 

Muilta osin lausunto merkitään tiedoksi. 

Koulutuslautakunta pitää asemakaavaluonnoksessa esitettyjä kevyen liikenteen järjeste-

lyjä perusopetuksen näkökulmasta osittain ongelmallisina ja esittää uusia linjauksia ke-

vyen liikenteen väyliin sekä Kultarannan että Särkänsalmentien suunnasta alueelle tulta-

essa. Muilta osin koulutuslautakunta pitää Rymättyläntien eteläpuolisen alueen ja Luon-

nonmaan perhetalon asemakaavaluonnosta toteuttamiskelpoisena.  

Kaavoittajan vastine ja muutokset asemakaavaan: 

Lausunto ja vastine liittyy pääosin kaavan pohjoisosaan. Asemakaavassa Ak-

333 kevyen liikenteen reitistöjä parannettiin ja ulkoiluyhteyksiä osoitettiin 

paremmin toimivasti. Hiihto- ja maastopyörille on osoitettu ohjeellinen 

reitti.  

Kaavan Ak-367 ratkaisuilla kevyenliikenteen reitit yhdistyvät vanhoihin 

asuinalueisiin ja luontoon.  

Joukkoliikenne on ensisijaisesti tässä vaiheessa suunniteltu toteutuvan Per-

hetalon alueelta uuden liittymän kautta keskustan suuntaan. Toissijaisena 

reittinä kokonaisuuden kannalta toimivimmaksi katsotaan Kaivolankadun 

kautta kulkeva reitti, mutta sieltä ajaisi nykykäsityksen mukaan vain osa tu-

levaisuuden joukkoliikenteestä. Tarkempaa tietoa asiasta on kaavaselostuk-

sen liitteenä olevassa liikenneselvityksessä. Lopullisia päätöksiä joukkolii-

kenteen reiteistä ei tehdä asemakaavalla. 

Muilta osin lausunto merkitään tiedoksi. 
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4. Mielipiteet asemakaavaluonnoksesta 

Asemakaavaluonnoksesta jätettiin yksitoista mielipidettä.  Osassa mielipiteitä on useita 

allekirjoittajia, yhteensä allekirjoittajia on 210 mutta osa on samoja eri palautteissa. Osa 

mielipiteistä jätettiin nähtävillä oloajan jälkeen, mutta ne huomioitiin koska ne tulivat 

riittävän ajoissa käsittelyyn. Tässä vuorovaikutusraportissa esitetään lyhennelmät mieli-

piteiden oleellisimmista kohdista sekä vastineet niihin. Mielipiteet ovat kokonaisuudes-

saan nähtävillä päätöksentekijöille esityslistan oheismateriaalina. 

Monet mielipiteet ovat keskenään hyvin samansisältöisiä, siksi niiden vastineissa viita-

taan toisiinsa. 

Mielipide 1 

122 lähialueen asukasta toteaa mielipiteessään vastustavansa Linnavuorenkadun jatka-

mista virkistysalueeksi merkityn alueen läpi. Asiaa on perusteltu VL-merkinnällä. Erityistä 

huolta mielipiteessä kohdistetaan seuraaviin asioihin: 

- Turvallisuus: Liikenteen määrän kasvun ja ajonopeuksien lisääntymisen riskit Linna-

vuorenkadulla. Liikenneratkaisujen liikennettä lisäävä vaikutus. 

- Menninkäisenkujan tonttien arvon lasku melu-, ilmanlaatu- ja näköhaitat:  erityisesti 

Menninkäisenkujan loppuosan tontit kärsivät näkösuojan menettämisestä ja elinolo-

jen heikkenemisestä. Lisäksi ohikulkeva liikenne aiheuttaa haittoja. Kadun jatkeen si-

joittamisesta liian lähelle Menninkäisenkujan viimeisiä tontteja ollaan huolissaan. 

- Alueen arvon lasku: metsien säilyttäminen ja lisääminen on ensiarvoisen tärkeää. Yk-

sityisautoilun vähentäminen olisi tavoitteellista Luonnonmaan saarella. Yksityisautoi-

lun kasvamiseen nojaavat kaavaratkaisut eivät ole tätä päivää eivätkä luo kestävää 

tulevaisuutta saaren uusille asukkaille. 

 

Mielipiteen osana on laadittu vaihtoehtoinen suunnitelma Linnavuorenkadun ja Kaivo-

lankadun jatkamissuunnitelmasta. 
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Kuvassa mielipiteessä esitetty ehdotus liikennejärjestelyistä 

 

Kaavoittajan vastine:  

Linnavuorenkadun jatke on asemakaavaehdotuksessa osoitettu osayleiskaavassa osoi-

tetun virkistysalueen (V) läpi. Kyseiselle virkistysalueelle on osoitettu pohjois-ete-

läsuuntainen ohjeellinen / vaihtoehtoinen tielinjaus, jolta ei ole merkitty ajoyhteyttä 

Linnavuorenkadulle tai Kaivolankadulle, eikä uudelle asuinalueellekaan. Osayleiskaa-

vassa ei kuitenkaan ole merkitty kaikkia muitakaan katulinjauksia, eikä Linnavuoren ja 

Kaivolan läpi kulkevia katuja ole yleiskaavaan merkitty lainkaan. Osayleiskaavaan mer-

kityn vaihtoehtoisen tielinjauksen toteutuminen ilman mitään yhteyksiä viereisiin (uu-

siin ja vanhoihin) asuinalueisiin ei tuntuisi kokonaisuutena järkevältä. Näistä syistä kaa-

voittaja katsoo, että osayleiskaavassa osoitetun ohjeellisen / vaihtoehtoisen tielinjauk-

senkin on ollut tarkoitus liittyä viereisiin asuinalueisiin, myös Linnavuoreen ja Kaivo-

laan.  

Viialan asemakaavan yhteydessä on selkeästi osoitettu ajatus Linnavuorenkadun ja Kai-

volankadun jatkamisesta (katkoviiva kyseisten katujen jatkeena silloisen asemakaava-

alueen ulkopuolella, katso kuvat alla). Asiasta on myös maininta Viialan asemakaavan 

selostuksessa (AK-206, asemakaavaselostuksen kohta 34.22, katso kuva alla). Molem-

mat kadut on myös toteutettu kokoojakatumitoituksella loppuun asti, vaikka liikenne-

määrät eivät katujen loppupäässä enää sitä edellyttäisi. Näin ollen kaavoittaja katsoo, 

että aiemmissa suunnitelmissa on huomioitu myös katujen jatkaminen. Lisäksi voidaan 

todeta, että asemakaavaehdotuksessa esitetyllä liikenneratkaisulla on huomattavasti 

pienempi häiriövaikutus Menninkäisenkujan ja Seulakujan päissä asuville, kuin mitä 

olisi osayleiskaavan mukaisen ohjeellisen / vaihtoehtoisen pohjois-eteläsuuntaisen tie-

linjauksen toteuttamisella viereiselle peltoaukiolle. 
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Kuvassa ote Viialan asemakaavasta (AK-206) Linnavuorenkadun kohdalta 

 

 

Kuvassa ote Viialan asemakaavasta (AK-206) Kaivolankadun kohdalta 
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Kuvassa ote Viialan asemakaavan selostuksesta (AK-206, asemakaavaselostuksen 

kohta 34.22) 

Asemakaavan liikenteellisiä vaikutuksia on tutkittu tämän selostuksen liitteenä olevalla 

liikenneselvityksellä.  

Tämän kaavaselostuksen kohdassa 5.5. Liikenteelliset vaikutukset todetaan: 

Alueelle on laadittu liikenneselvitys, jossa on tutkittu myös alueen raken-

tumisen vaikutusta ympäröivien alueiden liikenteeseen. Selvityksessä on 

tutkittu alueen liittymistä nykyisiin Linnavuoren, Kaivolan, Kukolanvai-

nion ja Haijaisten alueisiin. Selvitys on tämän selostuksen liitteenä. 

Selvityksessä on arvioitu eri suunnitteluratkaisujen liikenteellisiä vaiku-

tuksia suhteessa Linnavuorenkatuun ja Kaivolankatuun. Kokonaisuuden 

kannalta parhaaksi on selvityksessä esitetty vaihtoehtoa, jossa sekä Kai-

volankatu että Linnavuorenkatu liitetään kaduilla uuteen alueeseen ai-

kaisempien suunnitelmien mukaisesti ja samalla varaudutaan katuyhtey-

den avaamiseen myös etelän suuntaan osayleiskaavan mukaisesti. Nyt 

laadittu kaavallinen ratkaisu lisäisi selvityksen mukaan hieman Linnavuo-

renkadun liikennettä sekä lisäisi Kaivolankadun liikennemäärät hieman 

Linnavuorenkatua suuremmiksi. Ratkaisu mahdollistaisi molemmilta ky-

seisiltä kaduilta ajon perhetalolle, kaupalle ja uuteen Rymättyläntien liit-

tymään. 

Linnavuoren nykyinen mitoitus riittää hyvin pienen liikenteen lisäänty-

misenkin tarpeisiin, mutta Kaivolantiellä saattaa tulla tarpeelliseksi pieni 

ajouran leventäminen. Käytännössä tämä tapahtuisi välikaistaa kaventa-

malla. Asia ratkaistaan myöhemmin katusuunnitelmilla. 

Turvallisuus Linnavuorenkadulla on tärkeää. Liikennemäärien lisääntyminen on onneksi 

selvitysten mukaan vähäistä ja nopeusrajoitus kadulla pysyy nykyisellään. Liikennemää-

rät jopa vähenevät kadun alkupäässä. Kaavoittajalla ei ole tiedossa mielipiteessä mai-

nittuja rivitaloja, joiden ulko-ovet aukeavat suoraan Linnavuorenkadulle. 

Kevyen liikenteen turvallisuus Linnavuoresta perhetalolle voidaan katsoa riittävän tur-

valliseksi koska koko matkalle ollaan suunnittelemassa kevyen liikenteen reittiä.  

Molempien katujen avaaminen on perusteltua, jotta kummankaan kadun liikennemää-

rät eivät kasvaisi liikaa, jotta uudet palvelut olisivat paremmin saavutettavissa ja jotta 

katuverkko toimisi kokonaisuutena parhaalla tavalla. Joukkoliikenteen reitiksi Kaivolan-

katu on katsottu sijainniltaan parhaaksi, jotta se tavoittaa kokonaisuutena mahdollisim-

man hyvin niin Linnavuoren, Kaivolan, kuin Kukolanvainionkin asukkaat.  

Osayleiskaavan mukaisen ohjeellisen / vaihtoehtoisen katulinjauksen toteuttaminen 

Kaivolankadun jatkeen kohdalta Haijaistentielle maksaisi kaavoittajan alustavan arvion 

mukaan vähintään 800.000 euroa ja sen jatkaminen edelleen Käköläntielle vähintään 

900.000 euroa. Kyseinen yhteys saattaa tulla ajankohtaiseksi, jos Kukolanvainion etelä-

puoleisia alueita aikanaan asemakaavoitetaan. Asiaa tullaan tutkimaan tarkemmin 

myös tulevassa Luonnonmaan osayleiskaavan tarkistuksessa. Kyseisen linjauksen poh-

joispää on merkitty asemakaavaehdotukseen katkoviivalla. 
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Uuden katulinjan rakentaminen Impivaarantien kohdalle Linnavuoren ja Kaivolan väliin 

puolestaan olisi kallista (kaavoittajan alustavan arvion mukaan vähintään 900.000 eu-

roa niiltä osin jotka tulisi lisänä muuhun tarvittavaan katurakentamiseen) ja se vähen-

täisi merkittävästi kyseisen asemakaavassa virkistysalueeksi merkityn alueen luonto- ja 

virkistysarvoja. Kyseisen tielinjauksen varrella olisi myös nykyisiä asuinkiinteistöjä. Im-

pivaarantie ja sen jatkeena oleva peltotie on myös varsin viihtyisä ja suosittu kävely-

reitti, mutta jos siihen rakennettaisiin katu ei se olisi enää yhtä idyllinen. 

Alueelle laaditun meluselvityksen mukaan lisääntyväkään liikenne ei aiheuta melunsuo-

jaustarpeita Linnavuoren tai Kaivolan alueilla. 

Menninkäisenkujan näköhaittoja on asemakaavaluonnoksen jälkeen vähennetty siirtä-

mällä lähintä uutta korttelia kauemmas nykyisistä alueista, jotta väliin jäisi selkeä puus-

toinen vyöhyke. Uuden katuyhteyden liikennemäärät ovat liikenneselvityksen mukaan 

nykyisen Linnavuorenkadun tasoa, joten aiheutuvia meluhaittoja ja ilmanlaadun hei-

kentymistä ei voi pitää erityisen merkittävänä. Katulinjaus on tehty alkuosaltaan suo-

raksi jatkeeksi nykyiselle Linnavuorenkadulle. Katu kääntyy hieman, jotta pellon kes-

kellä sijaitseva metsäsaareke pääosin säästetään ja samalla alueen luonnon ja maise-

man monimuotoisuutta vaalitaan.  

Nyt kaavoitettava alue on Luonnonmaan osayleiskaavassa osoitettu pientalovaltaiselle 

asumiselle. Osayleiskaava on saanut lainvoiman 31.8.2012. Asemakaavassa Ak-333 alu-

eelle on osoitettu myös kerrostaloja, julkisten lähipalvelujen aluetta ja kaupan tontti. 

Luonnon säilymisen kannalta ne eivät oleellisesti poikkea pientalojen aiheuttamasta 

muutoksesta ympäristölle. Alueen sisälle on jätetty myös merkittävä määrä virkistys-

alueita. Mahdollisia korvaavia metsitettäviä kohteita on esitetty kartoitettavaksi kau-

pungin alueella. 

Alueen arvon kannalta metsien väheneminen on negatiivinen tekijä, toisaalta palvelu-

jen (koulu, päiväkoti, kauppa) tuleminen lähelle saattavat osaltaan lisätä alueen kiin-

teistöjen arvoa. Myös hyvät liikenneyhteydet palvelujen luokse saattavat lisätä Linna-

vuorenkadun ja Kaivolankadun alueiden kiinteistöjen arvoa. Hyvät liikenneyhteydet 

helpottavat kaupallisten palvelujen sijoittumispäätöksiä ylipäätään Luonnonmaan alu-

eelle. Yksityisautoilun vähentäminen on myös kaavoittajan tavoitteena, lähipalvelujen 

parantuminen ja suorien kulkuyhteyksien luominen asutukselta palvelujen ääreen vä-

hentää ajokilometrien määrää. Ajoneuvojen määrään vaikuttaa tulevaisuudessa moni 

muu asia enemmän kuin kyseinen asemakaava. Asuinalueen kaavoittaminen kyseiselle 

metsäalueelle on osayleiskaavan mukaista asemakaavoitusta ja kyseinen alue on ny-

kyisten liikenneyhteyksien ja kunnallistekniikan äärellä. Asemakaavassa on virkistysalu-

eille merkitty luontoselvityksen mukaisia luontoarvojen kannalta merkityksellisiä alu-

eita luo-merkinnällä (Luonnon monimuotoisuuden kannalta tärkeä alueen osa). Kadut 

on pyritty osoittamaan paikkoihin jotka aiheuttavat mahdollisimman vähän louhintaa, 

ja suurelle osalle tonteista on merkitty osia tontista, joilla alue tulee säilyttää luonnon-

mukaisena. Näillä kaavamerkinnöillä pyritään säilyttämään luontoarvoja, puustoa ja 

luonnonmonimuotoisuutta alueella. Lisäksi ulkoilureittejä alueella on pyritty suunnitte-

lemaan järkeviksi ja monipuolisiksi kokonaisuuksiksi. 
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Alueelle on tehty luontoselvitys (Suomen Luontotieto Oy / Jyrki Matikainen 2018). Sel-

vitystä on tarkennettu ELY-keskuksen esittämien tarpeiden mukaisesti. Luontoselvityk-

sessä havaitut luontoarvot on kaavaehdotuksessa pyritty huomioimaan kokonaisuuden 

kannalta tasapainoisella tavalla. 

Mielipiteen vaikutus asemakaavaehdotukseen:  

Asemakaavan vaikutuksista on laadittu liikenneselvitys. 

Menninkäisenkujalta katsottuna lähintä korttelialuetta (kortteli 29) on 

siirretty kauemmas metsän reunasta jolloin väliin jää parempi näköeste.  

Osayleiskaavan mukainen ohjeellinen / vaihtoehtoinen tielinjaus on 

merkitty kaava-alueen eteläpuolelle katkoviivalla. 

Muilta osin mielipide merkitään tiedoksi. 

 

Mielipide 2 

Kaksi lähialueen asukasta toteaa mielipiteessään pääsääntöisesti samat asiat kuin mieli-

piteessä 1.  

Kaavoittajan vastine: 

Katso mielipide 1 ja siihen annettu vastine ja vaikutus. 

Mielipide 3 

Kaksi lähialueen asukasta toteaa mielipiteessään pääsääntöisesti samat asiat kuin mieli-

piteessä 1.  

Kaavoittajan vastine: 

Katso mielipide 1 ja siihen annettu vastine ja vaikutus. 

 

Mielipide 4 

59 asukkaan mielipide. 

Mielipide on pääsääntöisesti samansisältöinen kuin mielipide 9, ja muutoin pääsääntöi-

sesti samansisältöinen kuin mielipide 10 mutta Linnavuorenkadun sijasta mielipide koh-

distuu Kaivolankatuun. 

Mielipiteessä: 

1. 

Naantalia pidetään hyvänä paikkana asua, eikä mielipiteen esittäjät vastusta sen kehittä-

mistä tai uusien asukkaiden tuloa Luonnonmaalle. 

2. 

Uusia alueita suunniteltaessa tulisi kuitenkin huomioida nykyisten alueiden viihtyisyys ja 

turvallisuus, eikä niitä saisi kohtuuttomasti heikentää. Mielipiteen mukaan näin tulisi käy-
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mään, mikäli suunnitteilla oleva vilkas läpikulkuliikenne, jopa raskaanliikenteen mootto-

riajoneuvoilla, Kaivolankadun kautta uudelle asuntoealueelle, Perhetalolle ja Rymättylän-

tielle toteutuisi. 

3. 

Mielipiteessä vastustetaan läpiajoliikennettä moottoriajoneuvoilla kapean Kaivolanka-

dun kautta uudelle asuntoalueelle, Perhetalolle ja Rymättyläntielle. Kevyen liikenteen 

väylää ei vastusteta.  

Mielipiteessä vedotaan liikenteen aiheuttamiin melu- ja pölyhaittoihin, sekä turvallisuu-

den heikentymiseen. Mielipiteen mukaan turvallisuus-, luonto- ja virkistysarvot ovat ol-

leet Kaivolan asukkaille merkittäviä syitä miksi alueelle on hakeuduttu. Mielipiteen mu-

kaan läpikulkuliikenne tuhoaisi Kaivolan asuinalueen rauhallisuuden ja toisi merkittäviä 

melu- ja pölyhaittoja. Mielipiteessä katsotaan, että nykyisten kaavamerkintöjen perus-

teella ei ole ollut mitään mahdollisuutta ennakoida nykyisen kaltaista suunnitelmaa (kaa-

vassa on merkintä Kaivolankadun jatkumisesta vain kevyenliikenteen väylänä). 

Vilkas liikenne ja erityisesti Rymättylän bussiliikenteen tuominen pahimmillaan 7 metrin 

päähän asuintiloista toisi melu- ja pölyhaittoja sekä turvallisuusongelmia alueella liikku-

ville lapsille.  Kaivolankatua pidetään kapeana ja raskaalle bussiliikenteelle soveltumatto-

mana. Melu- ja pölyhaittojen kiinteistönomistajille aiheuttamien lisäkustannuksia ei mie-

lipteen mukaan voi kohtuudella vaatia kiinteistön omistajan kannettavaksi. 

4. 

Osayleiskaavan mukaista vaihtoehtoista tielinjausta pidetään parempana vaihtoehtona. 

Kukolanvainion asukasmäärä todetaan Kaivolaa suuremmaksi, joten sen liikenne pitäisi 

ohjata muuta kuin ehdotettua reittiä. Toisena vaihtoehtona pidetään Turun kaupunkiseu-

dun rakennemallin mukaista linjausta Impivaarantien suuntaisesti. 

 

Kuvassa mielipiteessä esitetty ehdotus liikennejärjestelyistä 
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Kaavoittajan vastine 

Kaivolankadun jatke on asemakaavaehdotuksessa osoitettu osayleiskaavassa osoitetun 

virkistysalueen (V) läpi. Kyseiselle virkistysalueelle on osoitettu pohjois-eteläsuuntai-

nen ohjeellinen / vaihtoehtoinen tielinjaus, jolta ei ole merkitty ajoyhteyttä Linnavuo-

renkadulle tai Kaivolankadulle, eikä uudelle asuinalueellekaan. Osayleiskaavassa ei kui-

tenkaan ole merkitty kaikkia muitakaan katulinjauksia, eikä Linnavuoren ja Kaivolan läpi 

kulkevia katuja ole yleiskaavaan merkitty lainkaan. Osayleiskaavaan merkityn vaihtoeh-

toisen tielinjauksen toteutuminen ilman mitään yhteyksiä viereisiin asuinalueisiin ei 

tuntuisi kokonaisuutena järkevältä. Näistä syistä kaavoittaja katsoo, että osayleiskaa-

vassa osoitetun ohjeellisen / vaihtoehtoisen tielinjauksenkin on ollut tarkoitus liittyä 

viereisiin asuinalueisiin, myös Linnavuoreen ja Kaivolaan.  

Viialan asemakaavan yhteydessä on selkeästi osoitettu ajatus Linnavuorenkadun ja Kai-

volankadun jatkamisesta (katkoviiva kyseisten katujen jatkeena silloisen asemakaava-

alueen ulkopuolella, katso kuvat alla). Asiasta on myös maininta Viialan asemakaavan 

selostuksessa (AK-206, asemakaavaselostuksen kohta 34.22, katso kuva alla). Molem-

mat kadut on myös toteutettu kokoojakatumitoituksella loppuun asti, vaikka liikenne-

määrät eivät katujen loppupäässä enää sitä edellyttäisi. Näin ollen kaavoittaja katsoo, 

että aiemmissa suunnitelmissa on huomioitu myös katujen jatkaminen. Lisäksi voidaan 

todeta, että asemakaavaehdotuksessa esitetyllä liikenneratkaisulla on huomattavasti 

pienempi häiriövaikutus Menninkäisenkujan ja Seulakujan päissä asuville, kuin mitä 

olisi osayleiskaavan mukaisen ohjeellisen / vaihtoehtoisen pohjois-eteläsuuntaisen tie-

linjauksen toteuttamisella viereiselle peltoaukiolle. 

 

Kuvassa ote Viialan asemakaavasta (AK-206) Linnavuorenkadun kohdalta 
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Kuvassa ote Viialan asemakaavasta (AK-206) Kaivolankadun kohdalta 

 

Kuvassa ote Viialan asemakaavan selostuksesta (AK-206, asemakaavaselostuksen 

kohta 34.22) 

 

Asemakaavan liikenteellisiä vaikutuksia on tutkittu tämän selostuksen liitteenä olevalla 

liikenneselvityksellä.  

Tämän kaavaselostuksen kohdassa 5.5. Liikenteelliset vaikutukset todetaan: 

Alueelle on laadittu liikenneselvitys, jossa on tutkittu myös alueen raken-

tumisen vaikutusta ympäröivien alueiden liikenteeseen. Selvityksessä on 

tutkittu alueen liittymistä nykyisiin Linnavuoren, Kaivolan, Kukolanvai-

nion ja Haijaisten alueisiin. Selvitys on tämän selostuksen liitteenä. 

Selvityksessä on arvioitu eri suunnitteluratkaisujen liikenteellisiä vaiku-

tuksia suhteessa Linnavuorenkatuun ja Kaivolankatuun. Kokonaisuuden 

kannalta parhaaksi on selvityksessä esitetty vaihtoehtoa, jossa sekä Kai-

volankatu että Linnavuorenkatu liitetään kaduilla uuteen alueeseen ai-

kaisempien suunnitelmien mukaisesti ja samalla varaudutaan katuyhtey-

den avaamiseen myös etelän suuntaan osayleiskaavan mukaisesti. Nyt 

laadittu kaavallinen ratkaisu lisäisi selvityksen mukaan hieman Linnavuo-

renkadun liikennettä sekä lisäisi Kaivolankadun liikennemäärät hieman 
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Linnavuorenkatua suuremmiksi. Ratkaisu mahdollistaisi molemmilta ky-

seisiltä kaduilta ajon perhetalolle, kaupalle ja uuteen Rymättyläntien liit-

tymään. 

Linnavuoren nykyinen mitoitus riittää hyvin pienen liikenteen lisäänty-

misenkin tarpeisiin, mutta Kaivolantiellä saattaa tulla tarpeelliseksi pieni 

ajouran leventäminen. Käytännössä tämä tapahtuisi välikaistaa kaventa-

malla. Asia ratkaistaan myöhemmin katusuunnitelmilla. 

… 

… 

Osa saariston suunnan linja-autoyhteyksistä ajetaan Särkänsalmentietä, 

ja osa näistä linja-autoista voidaan jatkossa ajaa Kaivolankadun kautta, 

jolloin nyt kaavoitettava aluekin tulee joukkoliikenteen piiriin. Pidem-

män aikavälin tavoitteena on huomatta-vasti paremman palvelutason 

luominen myös Luonnonmaan joukkoliikenteelle, erityi-sesti Luonnon-

maan perhetalolle asti mutta nykyisten suunnitelmien mukaan nämä ti-

heän vuorovälin yhteydet perhetalolta Turkuun ajettaisiin Rymättylän-

tietä pitkin, ei Kaivolankadun kautta. Lopullisia päätöksiä joukkoliiken-

teen reiteistä ei tehdä asemakaavalla. 

 

Turvallisuus Kaivolankadulla on tärkeää. Liikennemäärien lisääntyminen on onneksi sel-

vitysten mukaan kohtuullista, liikennemäärät nousevat vain hieman Linnavuorenkadun 

liikennemääriä suuremmiksi ja nopeusrajoitus kadulla pysyy nykyisellään. 

Kevyen liikenteen turvallisuus Kaivolankadulta perhetalolle voidaan katsoa riittävän 

turvalliseksi koska koko matkalle ollaan suunnittelemassa kevyen liikenteen reittiä.  

Molempien katujen avaaminen on perusteltua, jotta kummankaan kadun liikennemää-

rät eivät kasvaisi liikaa. Joukkoliikenteen reitiksi Kaivolankatu on katsottu sijainniltaan 

parhaaksi, jotta se tavoittaa kokonaisuutena mahdollisimman hyvin niin Linnavuoren, 

Kaivolan, kuin Kukolanvainionkin asukkaat. 

Kaivolankadun lähellä on asuintaloja. Lähimmän talon erkkeri on todellakin noin 7 met-

rin etäisyydellä ajotiestä. Kolme muutakin asuinrakennusta on alle 10 metrin etäisyy-

dellä olevasta tai tulevasta ajoradasta. Onneksi kyseisten rakennusten pääasialliset 

oleskelupihat eivät ole rakennusten Kaivolankadun puolella, eli pohjoisen puolella. 

  

Kuvia lähimmistä taloista 
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Osayleiskaavan mukaisen ohjeellisen / vaihtoehtoisen katulinjauksen toteuttaminen 

Kaivolankadun jatkeen kohdalta Haijaistentielle maksaisi kaavoittajan alustavan arvion 

mukaan vähintään 800.000 euroa ja sen jatkaminen edelleen Käköläntielle vähintään 

900.000 euroa. Kyseinen yhteys saattaa tulla ajankohtaiseksi, jos Kukolanvainion etelä-

puoleisia alueita aikanaan asemakaavoitetaan. Asiaa tullaan tutkimaan tarkemmin 

myös tulevassa Luonnonmaan osayleiskaavan tarkistuksessa. Kyseisen linjauksen poh-

joispää on merkitty asemakaavaehdotukseen katkoviivalla. 

Uuden katulinjan rakentaminen Impivaarantien kohdalle Linnavuoren ja Kaivolan väliin 

puolestaan olisi kallista (kaavoittajan alustavan arvion mukaan vähintään 900.000 eu-

roa niiltä osin jotka tulisi lisänä muuhun tarvittavaan katurakentamiseen) ja se vähen-

täisi merkittävästi kyseisen asemakaavassa virkistysalueeksi merkityn alueen luonto- ja 

virkistysarvoa. Kyseisen tielinjauksen varrella olisi myös nykyisiä asuinkiinteistöjä. Impi-

vaarantie ja sen jatkeena oleva peltotie on myös varsin viihtyisä ja suosittu kävelyreitti, 

mutta jos siihen rakennettaisiin katu ei se olisi enää yhtä idyllinen. 

Alueelle laaditun meluselvityksen mukaan lisääntyväkään liikenne ei aiheuta mitään 

melunsuojaustarpeita Linnavuoren tai Kaivolan alueilla. 

Nyt kaavoitettava alue on Luonnonmaan osayleiskaavassa osoitettu pientalovaltaiselle 

asumiselle. Osayleiskaava on saanut lainvoiman 31.8.2012. Perhetalon alueen 1-vai-

heen asemakaavaehdotuksessa alueelle on osoitettu myös kerrostaloja, julkisten lähi-

palvelujen aluetta ja kaupan tontti. Alueen sisälle on jätetty myös merkittävä määrä 

virkistysalueita. 

Alueen arvon kannalta metsien väheneminen on negatiivinen tekijä, toisaalta palvelu-

jen (koulu, päiväkoti, kauppa) tuleminen lähelle saattavat jopa lisätä alueen kiinteistö-

jen arvoa. Myös hyvät liikenneyhteydet palvelujen luokse saattavat lisätä Linnavuoren-

kadun ja Kaivolankadun alueiden kiinteistöjen arvoa. Hyvät liikenneyhteydet helpotta-

vat kaupallisten palvelujen sijoittumispäätöksiä ylipäätään Luonnonmaan alueelle. 

Asuinalueen kaavoittaminen kyseiselle metsäalueelle on osayleiskaavan mukaista ase-

makaavoitusta ja kyseinen alue on nykyisten liikenneyhteyksien ja kunnallistekniikan 

äärellä. Asemakaavassa on virkistysalueille merkitty luontoselvityksen mukaisia luonto-

arvojen kannalta merkityksellisiä alueita luo-merkinnällä (Luonnon monimuotoisuuden 

kannalta tärkeä alueen osa). Kadut on pyritty osoittamaan paikkoihin jotka aiheuttavat 

mahdollisimman vähän louhintaa, ja suurelle osalle tonteista on merkitty osia tontista, 

joilla alue tulee säilyttää luonnonmukaisena. Näillä kaavamerkinnöillä pyritään säilyttä-

mään luontoarvoja, luonnon monimuotoisuutta ja puustoa alueella. Lisäksi ulkoilureit-

tejä alueella on pyritty suunnittelemaan järkeviksi ja monipuolisiksi kokonaisuuksiksi. 

Alueelle on tehty luontoselvitys (Suomen Luontotieto Oy / Jyrki Matikainen 2018). Sel-

vitystä on tarkennettu ELY-keskuksen esittämien tarpeiden mukaisesti. Luontoselvityk-

sessä havaitut luontoarvot on kaavaehdotuksessa pyritty huomioimaan kokonaisuuden 

kannalta tasapainoisella tavalla. 

Mielipiteen vaikutus asemakaavaehdotukseen:  

Asemakaavan vaikutuksista on laadittu liikenneselvitys. 

”Linnunrata”-nimisen kadun linjausta on siirretty niin, että Kaivolanka-

dun jatkeella oleva metsäsaareke säilyy paremmin. Linjaus on myös 
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tehty niin, että se paremmin huomioi mahdollisen tulevan eteläänsuun-

tautuvan katuyhteyden ensisijaisena kulkusuuntana. 

Osayleiskaavan mukainen ohjeellinen / vaihtoehtoinen tielinjaus on 

merkitty kaava-alueen eteläpuolelle katkoviivalla. 

Muutoin mielipide merkitään tiedoksi. 

Mielipide 5 

Kuusi lähialueen asukasta Ylitien varrelta esittävät, että  

1 Kalliosolan yksityistien (Ylitie) varren asuinkiinteistöt ja Kalliosolan tien asuintontteja 

reunustava osuus (230 metriä) tulee liittää asemakaavaan ja että kaupungin tulisi lu-

nastaa kyseinen yksityistie itselleen koska se on rasitetienä erittäin edullinen ja hel-

pottaisi alueen viemäröintiä. 

2 Särkänsalmentie tulisi säilyä edelleen liikennöitävänä nykyisellä sijainnillaan Rymät-

tyläntiehen asti 

3 Ylitien pohjoisimman tontin ja uuden tien väliin tulisi rakentaa meluaita. 

Kaavoittajan vastine: 

1. Ylitien alueelle on käynnistetty oma kaavahankkeensa (Ak-369) joka nyt on lii-

tetty tähän kyseiseen kaavahankkeeseen. Kaavaehdotuksessa Ylitie on osoitettu 

kaduksi. 

2. Asia on ratkaistu perhetalon alueen 1-vaiheen asemakaavalla. 

3. Asia on ratkaistu perhetalon alueen 1-vaiheen asemakaavalla. 

Mielipiteen vaikutus asemakaavaehdotukseen: 

Ylitien alueelle on käynnistetty oma kaavahankkeensa (Ak-369) joka nyt 

on liitetty tähän kyseiseen kaavahankkeeseen. 

Muilta osin mielipide on osaltaan vaikuttanut Perhetalon alueen 1-vai-

heen asemakaavoitukseen. 

Mielipide 6 

Yksityishenkilön mielipiteessä kiinnitetään huomiota kolmeen asiaan: 

1. Kevyen liikenteen väyliä tulisi suunnata suoraviivaisemmin koululle 

2. Alueella sijaitsevan maankaatopaikan käyttökelpoisuutta rakentamiseen tulisi 

tutkia tarkemmin (mielipiteessä on myös valokuva aiheesta) 

3. Mielipiteen mukaan ulkoilureittien sijoittaminen pääosin sähkölinjojen alle ei 

välttämättä ole asumisviihtyisyyden kannalta erityisen hyvä ratkaisu. 

Kaavoittajan vastine ja vaikutukset asemakaavaan: 

1. Asia on pääosin ratkaistu perhetalon alueen 1-vaiheen asemakaavassa. Kevyen-

liikenteen reitistöt ja VL-alueiden mahdollistamat kulkemiset on pyritty etelä-

osassa ratkaisemaan niin, että muodostuu luontevia reittejä koululle. 

2. Asia on ratkaistu perhetalon alueen 1-vaiheen asemakaavassa. 

3. Asia on ratkaistu perhetalon alueen 1-vaiheen asemakaavassa. 

Muilta osin mielipide merkitään tiedoksi. 
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Mielipide 7 

Kahden yksityishenkilön mielipiteessä ehdotetaan Särkänsalmentielle uutta linjausta lä-

helle Rymättyläntietä. Linjausta on perusteltu liikenneturvallisuudella. Lisäksi on toivottu 

parempaa pyörätieyhteyttä asuntomessualueelta uudelle perhetalolle. 

 

Kuvassa ehdotettu katulinjaus (musta viiva). 

Kaavoittajan vastine 

Asia on pääosiltaan ratkaistu perhetalon alueen 1-vaiheen asemakaavassa. 

Pyörätien liittyminen asuntomessualueeseen ei kokonaisuudessaan liity kyseiseen ase-

makaavaan, mutta asiaa on edesautettu lisäämällä kaava-alueen lounaisosaan kevyenlii-

kenteen reitti peltoalueen yli. Tästä reitti voi jatkua useampaakin vaihtoehtoista linjausta 

pitkin. 

Vaikutukset asemakaavaan:  

Kaava-alueen lounaisosan kävelyn ja pyöräilyn reitistöjä on parannettu. Maanomistajan 

kanssa on käyty alustavia neuvotteluja myös reiteistä perhetalolta Matalahden uuteen 

rantapuistoon ja venesatamaan.  

Muilta osin mielipide merkitään tiedoksi. 
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Mielipide 8  

Maanomistajan mielipiteessä on esitetty yhteistyötä kevyen liikenteen järjestelyjen ja 

kunnallistekniikan osalta, sekä esitetty omakotitonttien kaavoittamista hänen mailleen. 

 

Mielipidettä on havainnollistettu piirustuksella. 

Kaavoittajan vastine ja vaikutukset asemakaavaan: 

Maanomistajan kanssa on käyty neuvotteluja, joissa on päädytty laajentamaan kaava-

aluetta ja osoittamaan sinne tontteja, katualuetta, jäteveden pumppaamo sekä kevyen 

liikenteen reitti joka pitää sisällään huleveden ja viemärin reitin. 

 

Mielipide 9 

Mielipide on pääsääntöisesti samansisältöinen kuin mielipide 4, ja muutoin pääsääntöi-

sesti samansisältöinen kuin mielipide 10 mutta Linnavuorenkadun sijasta mielipide koh-

distuu Kaivolankatuun. 

Kaavoittajan vastine ja vaikutukset kaavaan: 

katso mielipide 1 ja 4 vastineet ja vaikutukset 

 

Mielipide 10 

10 lähialueen asukkaan mielipide. (Mielipiteessä sanotaan sen olevan myös muiden Lin-

navuorenkadun asukkaiden mielipide, jotka ovat allekirjoittaneet kirjaamoon 29.4.2019 

toimitetun kaavavalituksen.)  

Mielipide on pääsääntöisesti samansisältöinen kuin mielipide 4 ja mielipide 9, mutta Kai-

volankadun sijasta mielipide kohdistuu Linnavuorenkatuun. 

Kaavoittajan vastine 

katso mielipide 1 ja 4 vastineet ja vaikutukset 

 

Mielipide 11 

Neljän lähialueen asukkaan mielipide.  
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Mielipiteessä katsotaan Menninkäisenkujan vierellä oleva pelto on yleiskaavassa mer-

kitty virkistys/viheralueeksi. Mielipiteen esittäjät arvostavat luonnonrauhaa ja ulkoilu-

mahdollisuuksia kotinsa lähellä. Mielipiteen mukaan kaava aiheuttaisi merkittävän mai-

sema- ja melumuutoksen, ja sen myötä talon myyntiarvo romahtaisi. 

Mielipiteen mukaan uudet katulinjat pirstoisivat viheralueen, ja toisaalta olemassaole-

vaa Impivaarantietä ja siitä jatkuvaa peltotietä ei kaavassa ole lainkaan huomioitu. Mie-

lipiteen mukaan sen muuttaminen ajotieksi rasittaisi nykyisiä asukkaita vähemmän, 

koska siinä on jo tie. Kävelytiekin olisi Linnavuorentieltä turha, koska impivaarantietä 

pitkin jo kulkee yhdysreitti kohti uutta aluetta.  

Mielipiteen esittäjät pyytävät ottamaan huomioon alueella jo asuvien ihmisten elämän. 

Nykyiset asukkaat arvostavat luonnonrauhaa, haluavat pelastaa kotinsa lähiympäristön 

ja toivovat näkösuojaa vanhojen alueiden ja uuden rakentamisen väliin. 

Suunnitelmilla pitäisi myös tukea ulkoilumahdollisuuksia, eikä katkaista vilkkaassa käy-

tössä olevia ulkoilureittejä. 

 

Kaavoittajan vastine 

katso mielipide 1 ja 4 vastineet ja vaikutukset 

 

5. Neuvottelut maanomistajien kanssa 

Alueen ja lähialueiden maanomistajien kanssa on käyty vuoropuhelua koko kaavoituksen 

ajan ja toiveita on pyritty huomioimaan asemakaavaehdotuksessa. 

Ylitien osalta ollaan päädytty kokonaisratkaisuun, jossa alue on liitetty osaksi asemakaa-

vaa. 

Alueen länsipuoleisten maanomistajien kanssa on neuvoteltu kunnallistekniikan sijoitta-

misesta sekä ulkoilureittien mahdollistamisesta. Aluetta on myös laajennettu länteen, ja 

sinne on sijoitettu viisi omakotitonttia, katualuetta, virkistysaluetta, jäteveden pump-

paamo sekä kevyen liikenteen reitti, joka pitää sisällään huleveden ja viemärin reitin. 

Maanomistajien kanssa laaditaan sopimuksia. 

Alueen eteläpuoleisen maanomistajan kanssa ollaan jo aiemmin keskusteltu kaavan mu-

kaisista ratkaisuista. Maanomistajan kanssa laaditaan maankäyttösopimus. 
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6. Valtuustoaloite 

Asemakaavahankkeeseen liittyen on 29.4.2019 tehty myös valtuustoaloite koskien tielin-

jauksien lisävaihtoehtojen selvittämistä Rymättyläntien eteläpuolisen asuinalueen ja 

Luonnonmaan perhetalon valmisteilla olevalla asemakaava-alueella. Aloitteen on allekir-

joittanut 10 valtuutettua. 

Osittain aloitteen takia asemakaavoitettava perhetalon alueen asemakaavahanke jaettiin 

kahteen vaiheeseen. 

Aloite on käsitelty omana päätöksentekonaan perhetalon alueen 1-vaiheen kaavoituksen 

rinnalla, mutta se on huomioitu myös 2-vaiheen kaavaehdotuksen laadinnassa.  

Aloitteessa kuvaillaan että Linnavuorenkadun ja Kaivolankatujen jatkamista on aikanaan 

suunniteltu, mutta että nykytilanteeseen ollaan totuttu ja tulisi selvittää myös muut vaih-

toehdot katulinjauksien jatkamiselle. Samalla kuitenkin aloitteessa myös todetaan yh-

teyksien parantamisen tarve.  

Aloitteen lopussa ehdotetaan että: ”Esitämme, että kaupunginhallitus ottaa aktiivisen 

otteen tähän asemakaavoitukseen ja pyytää selvittämään tielinjauksille lisävaihtoeh-

toja. Pidämme samalla kuitenkin tärkeänä, että joka tapauksessa kevyenliikenteen rei-

tistö Kaivolasta ja Linnavuorenkadusta uudelle perhetalolle tehdään turvaamaan su-

juva ja turvallinen asiointi- ja koulumatka." 

Kaavoittajan vastine: 

Teknisen lautakunnan päätöksen mukaan asemakaavoitettava alue jaettiin kahteen 

erilliseen asemakaavahankkeeseen. Aloite liittyy koko luonnosvaiheen asemakaava-

alueeseen, mutta erityisesti sen eteläiseen osaan. 

Asemakaavan eri katulinjausten mahdollisuuksia ja niiden liikenteellisiä vaikutuksia on 

tutkittu tämän selostuksen liitteenä olevalla liikenneselvityksellä.  

Osittain samansisältöiseen asiaan on vastattu erityisesti mielipiteiden 1 ja 4 vastauk-

sissa. 

Kevyen liikenteen yhteyksiä Luonnonmaan Perhetalolle on kaavasuunnittelun yhtey-

dessä parannettu monella tavalla. 
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Ylitien asemakaava 

Kooste luonnosvaiheen lausunnoista ja mielipiteistä sekä kaavoittajan vastineet niihin 

 

Ylitien asemakaavamuutoksen 23.4.2020 päivätty valmisteluaineisto pidettiin nähtävillä MRA 30 §:n mukai-

sesti 5.6. – 20.7.2020. Kaikille avoin yleisötilaisuus järjestettiin 17.6.2020 Ylitiellä. 

 

Asemakaavan muutosehdotuksesta saatiin 4 lausuntoa ja 1 kommentti, sekä 4 asukkaiden mielipidettä. 

 

LAUSUNNOT 
Kaavamuutosehdotuksesta saatiin 4 lausuntoa, ja 1 kommentti.  

 

ELY-keskus 
ELY-keskus ei antanut lausuntoa Ylitien asemakaavasta, mutta esitti kaavaluonnoksesta seuraavaa: 

Kaavakartalla on käytetty merkintää ”luonnonmukaisena säilytettävä alueen osa (/s)”. Luontevampi mer-

kintä tälle alueelle olisi ”luonnon monimuotoisuuden kannalta erityisen tärkeä alue (luo)”. Kaavamääräyk-

sessä ei tule käyttää termiä ”suojeltu”, sillä alueella ei ole sellaisia luontoarvoja, joiden säilymistä voitaisiin 

vaatia luonnonsuojelulain nojalla.  

Kaavan muissa määräyksissä on maininta ”/s-alueelle saa sijoittaa yhden pienen rakennuksen, joka pinta-

alaltaan on korkeintaan 20 m2.” Luo-alueelle ei kuitenkaan tulisi mahdollistaa rakentamista tai alueen luon-

nontilaa muokkaavia toimenpiteitä.  

Kommentti on laadittu yhteistyössä luonnonsuojeluyksikön kanssa. 

ELY-keskuksella ei tässä vaiheessa ole muuta huomautettavaa toimialaltaan. 

 

Kaavoittajan vastine 

/s-merkintää käytetään Naantalissa usein alueilla, joilla ei välttämättä ole erityisiä luontoarvoja, vaan niitä 

pyritään säilyttämään esimerkiksi maisemallisista syistä tai kaupunkiympäristön kannalta yhtenäisen ilmeen 

takia. Siksi on pyritty löytämään erilainen merkintä kuin (luo), jonka kohdalla merkintä on nimenomaan 

luonnonympäristön monimuotoisuuden takia. Näille /s-alueille voidaan siksi osoittaa erilaisia määräyksiä ja 

ohjeita kuin (luo) merkintöjen alueelle. Merkinnässä ei käytetä sanaa suojeltu, vaan merkintä velvoittaa säi-

lyttämään alueen. 

20 neliön rakentamisoikeus on poistettu kaavamerkinnöistä. 

 

 

 

Rytkölä Eeva
Kirjoituskone
LIITE 14



Naantalin kaupunki VUOROVAIKUTUSRAPORTTI / LUONNOSVAIHE  sivu 2/8 

Tekniset palvelut | kaavoitus AK-369 Ylitien asemakaava  29.9.2021  

 

Caruna Oy, 30.6.2020 (lausunnon on valtakirjalla laatinut Rejlers Finland Oy) 

 

Lausunnon liitteissä on osoitettu Caruna Oy:n sähkönjakeluverkko kyseisellä kaava-alueella. Kaava-alueen 

halki kulkee 110 kV voimajohto, jolle on lunastettu käyttöoikeuden rajoitus.  

Caruna toivoo, että voimajohto merkitään kaavaan 

”Johtoa varten varattu alueen osa” - merkinnällä. 

Voimajohdon johtoalueen poikkileikkaus on esi-

tetty kuvassa 1. Johtoalueelle ei saa sijoittaa ilman 

voimajohdon omistajan lupaa maanpäällisiä tai 

maanalaisia rakennuksia tai rakennelmia. Istutuk-

sien korkeus on oltava rajoitettu koko kasvukau-

den aikana maksimissaan kahteen (2) metriin. 

Voimajohtoalueella tai sen läheisyyteen sijoittu-

vasta rakentamisesta tulee aina pyytää Carunalta 

erillinen risteämälausunto. Risteämä voi olla ra-

kennelma, rakennus, tie tai katu, joka sijoittuu voi-

majohdon läheisyyteen. Risteämälausunto tulee 

pyytää, vaikka suunnitelma olisi jo osoitettu kaavassa. Risteämälausunnossa esitetään annettua kaava-lau-

suntoa yksityiskohtaisemmin ne seikat ja turvallisuusnäkökohdat, jotka hankkeen suunnittelijan ja toteutta-

jan tulee voimajohdon kannalta ottaa huomioon. Risteämälausuntopyynnön voi lähettää osoitteeseen alue-

verkko@caruna.fi.  

Siirtokustannusten jako: Tarvittavat johto- ja muuntamosiirrot tehdään Carunan toimesta ja siirtokustan-

nuksista vastaa siirron tilaaja. Komponenttien siirto edellyttää, että niille järjestyy uusi pysyvä sijainti.  

Muuta huomautettavaa: Meillä ei ole muuta huomautettavaa ko. luonnoksesta. Toivomme mahdollisuutta 

antaa lausunnot vielä ehdotusvaiheissa, kun asemakaavan tarkempi käyttötarkoitus tarkentuu. 

Kaavoittajan vastine 

Lausunnosta ei tarkasti selviä johtoalueen käytön rajoitukset koska lausunnon kuvat ja teksti ovat ristiriitai-

sia, eikä asia selvinnyt puhelinkeskustelussakaan. 110 kV:n johdon läheisyyteen on kaavaluonnoksessa osoi-

tettu varten osoitettu alueen osa, joka on 23 metriä johdon keskilinjasta. 18 metrin päähän johdosta on 

merkitty rakennusala. Kaavoittajan käsityksen mukaan tämä on lausunnon mukana olleen kuvan mukainen 

merkintätapa. 

Kaavoittaja toivoo lausunnonantajalta jatkossa selkeämpää näkemystä siitä, mitä voimalinjojen läheisyy-

teen voidaan kaavoittaa. 

Lisäksi Turvatekniikan keskuksen suositus on, että magneettivuon tiheys huomioidaan voimajohtojen lä-

helle rakennettaessa. Asuntomessualueen kaavoituksen yhteydessä Luonnonmaan voimalinjan suojaetäi-

syydeksi on silloin todettu noin 20 metriä johdon keskilinjasta, johon ei saisi sijoittaa asuinrakentamista 

mutta johdon käyttö saattaa muuttua.  
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Vaikutus asemakaavaehdotukseen 

Asemakaavaehdotuksessa johdon läheisyyteen on sallittu talousrakennusten rakentaminen lausunnon mu-

kaiseen rakennusrajaan asti (18 metriä keskilinjasta). Johtoalueen puuston korkeuksista ei ole asemakaa-

vassa merkintää, koska lausunnon teksti- ja kuvallinen osuus poikkeavat toisistaan. Kaavamääräyksiin on 

lisätty määräys risteämälausunnon pyytämisestä aina johtoalueelle rakennettaessa. 

Kaavassa asuntorakentamisen salliva rakennusala on osoitettu 28 metrin päähän johdon keskilinjasta, joka 

kaavoittajan käsityksen mukaan vastaa Tukes:n suositusta Luonnonmaan johdon osalla. 

 

 

 

 

Varsinais-Suomen alueellinen vastuumuseo 

Varsinais-Suomen alueellisen vastuumuseon lausunnossa esitetään, että alueella sijaitsee nykyisel-

lään pientaloja, jotka tulee inventoida mahdollisten suojeluarvojen selvittämiseksi. Rakennettu 

ympäristö tulee esitellä kaava-aineistossa. Varsinais-Suomen alueellinen vastuumuseo tulee lisätä 

osallisten listaan.  

Tämänhetkisten tietojen mukaan Ylitien asemakaavaluonnoksen alueelta ei tunneta muinaismuis-

tolain (295/1963) tarkoittamia kiinteitä muinaisjäännöksiä eikä irtolöytöpaikkoja, joten Varsinais-

Suomen alueellisella vastuumuseolla ei ole asiasta huomautettavaa arkeologisen kulttuuriperin-

nön osalta. 

Kaavoittajan vastine 

Alueella sijaitseva rakennuskanta on omalle aikakaudelleen tyypillistä, eikä kaupunginarkkitehdin tarkaste-

lun perusteella sisällä suojeltavia rakennuskohteita.  

Vaikutus asemakaavaehdotukseen 

Asemakaavaselostukseen on lisätty nykyisen rakennuskannan kuvaus. 

Varsinais-Suomen alueellinen vastuumuseo on lisätty osallisten listaan. 
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Naantalin Energia, 5.6.2020 

Naantalin Energialla kulkee 20 kV maakaapeli vesijohtolinjan kanssa samalla reitillä 

pellon laitaa pitkin (punainen viiva) ja keltaisella laatikolla on merkattu alla puisto-

muuntamon paikka. Muuntamo on olemassa oleva käytössä oleva muuntamo. Oli-

siko nämä hyvä merkata kaavaan?  

Kaavoittajan vastine 

Tekniset järjestelmät on hyvä merkitä asemakaavaan, mikäli ne ovat oleellisia alueraken-

teen kannalta. 

Vaikutus asemakaavaehdotukseen 

Asemakaava-aluetta on laajennettu ja kyseinen muuntamo sekä johtoreitti on huomioitu asemakaavassa.  

 

 

DNA Oyj 7.7.2020 
DNA Oyj:llä ei ole huomauttamista ko. asemakaavaluonnoksen sisältöön. 

Vaikutus asemakaavaehdotukseen:  

Ei aiheuta muutoksia asemakaavaan 
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MIELIPITEET JULKISEN NÄHTÄVILLÄOLON AIKANA 

 

Mielipide 1: 10 henkeä, kiinteistönomistajia ja asukkaita: MK, MK, KK, TK, TL, JV, TL, MR, JV, PV 

Me Luonnonmaan Ylitien varren asukkaat ja asuinkiinteistöjen kaikki omistajat esitämme yhtei-

sesti tulevan Ylitien kaavan valmisteluaineistoon seuraavaa: 

-Ylitie muutetaan pihakaduksi 

-Ylitien maisematila (kapeus, koivukuja, sijainti) säilytetään ennallaan 

-Pihakadun ja sen jatkeeksi tulevan kävely- / pyörätien liittymään tehdään nopeusesteet 

-Kävely- / pyörätie pysyy jatkossakin sellaisenaan eikä siihen sallita autoliikennettä 

-Ylitien varren viemärilinja tehdään sovitusti Tammennon pellon kautta, ei tien keskilinjalle 

-Kun Ylitien pihakatu liitetään uuteen Särkänsalmen tiehen, Naantalin kaupunki huolehtii uuden, 

lyhyen (200m) pihakadun aurauksesta ja hiekoituksesta samalla kalustolla kuin viereisen pyörätien 

hoidosta 

Lämpimin yhteistyöterveisin ja hyvästä keskustelutilaisuudesta 17.6. kaupunginarkkitehtiä kiittäen. 

 

Kaavoittajan vastine: 

Pihakatu voidaan alueelle määritellä katusuunnitelmalla. Katusuunnitelma tehdään lainvoimaiselle asema-

kaavalle. 

Ylitie on kapea katutila ja siinä on hieno tunnelma ja kaunis puusto. Ylitie on osoitettu kaavassa kapeaksi 

katualueeksi. Katualueelle on tehty merkintöjä puiden säilyttämiseksi. Puiden todellinen säilyminen tulee 

olemaan kuitenkin kiinni paljon yhdyskuntatekniikan toteuttamisesta. 

Nopeusesteiden ja vastaavien suunnittelu ja toteutus ei ole asemakaavan asiaa, vaan asia ratkaistaan katu-

suunnitelmilla ja katurakentamisella. Pyyntö on viety tiedoksi yhdyskuntatekniikan päällikölle. 

Kyseinen kävely- ja pyörätie on kaavaehdotuksessa osoitettu kaavamerkinnällä, joka ei salli autoliikennettä. 

Vesi- ja viemärilinjaukselle on kaavassa osoitettu paikka, ja asiasta on tarkoitus sopia maanomistajan kanssa 

kaavoituksen yhteydessä. Maansopimusneuvotteluista vastaa maankäyttöpäällikkö, jolle pyyntö on viety 

tiedoksi. 

Aurausmenetelmistä ja kunnossapidon kalustosta ei päätetä asemakaavoituksen yhteydessä. Asiasta vastaa 

yhdyskuntatekniikan päällikkö, jolle pyyntö on viety tiedoksi. 

Kaupunginarkkitehti kiittää rakentavasta keskustelusta ja selkeästi esitetystä mielipiteestä. 

Vaikutus asemakaavaehdotukseen: 

Kaavaan on tehty merkintöjä Ylitien puiden säilyttämiseksi.  

Vesihuoltolinja on lisätty asemakaavan alueeseen. 
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Mielipide 2: Kiinteistönomistajat ja asukkaat TK ja KK 

Toivoisimme seuraavien seikkojen huomioonottamista laadittaessa Ylitien asemakaavaa, sekä sen 

varrella olevan kiinteistön 529-422-x-xx rakennusalaa ja oikeutta. 

-Ylitiestä tehdään pihakatu ja muu moottoriajoneuvoliikenne kielletään paitsi kulku tonteille 

-Varmistetaan, että Ylitien jatkoksi suunniteltu kevyenliikenteenväylä pysyy sellaisena myös jat-

kossa, eikä kaavaan jätetä mahdollisuutta muuttaa väylä myöhemmin ajoneuvoliikenteelle sopi-

vaksi 

-Pyritään estämään mopojen ja mopoautojen kulkua ajoeste puomeilla tai vastaavilla 

-Ylitie säilytetään maisemallisesti samankaltaisena kuin nykyään. Tie pidetään jatkossakin kapeana 

eikä tienvarressa olevia koivuja kaadeta 

-Ylitie xx kiinteistön 529-422-x-xx rakennusalaa kasvatetaan kaakkoiskulmassa siten, että nykyinen 

saunarakennus jää alueen sisään.  

-Toivon myös, että tontille määritellään suurin mahdollinen rakennusoikeus siten, että siitä ei kui-

tenkaan muodostu ylimääräisiä kustannuksia.  

Kaavoittajan asemakaavaehdotukseen: 

Pihakatu ja muut katujen liikennemerkit voidaan alueelle määritellä katusuunnitelmalla. Katusuunnitelma 

tehdään lainvoimaiselle asemakaavalle.  

Ylitie on kapea katutila ja siinä on hieno tunnelma ja kaunis puusto. Ylitie on osoitettu kaavassa kapeaksi 

katualueeksi. Katualueelle on tehty merkintöjä puiden säilyttämiseksi. Puiden todellinen säilyminen tulee 

olemaan kuitenkin kiinni paljon yhdyskuntatekniikan toteuttamisesta. 

Ajoesteiden ja vastaavien suunnittelu ja toteutus ei ole asemakaavan asiaa, vaan asia ratkaistaan katusuun-

nitelmilla ja katurakentamisella.  

Edelläolevien asioiden osalta mielipide on viety tiedoksi yhdyskuntatekniikan päällikölle, joka vastaa kysei-

sistä asioista. 

Kyseinen kävely- ja pyörätie on kaavaehdotuksessa osoitettu kaavamerkinnällä, joka ei salli autoliikennettä. 

Kaupunginarkkitehti kävi maastokäynnillä, ja totesi että kyseisen kiinteistön rakennusalaa voidaan laajentaa 

saunarakennukselle asti.  

Rakennusoikeus voidaan pienentää kiinteistönomistajan toiveen mukaiseksi.  

Vaikutus asemakaavaehdotukseen: 

Kaavaan on tehty merkintöjä Ylitien puiden säilyttämiseksi.  

Vesihuoltolinja on lisätty asemakaavan alueeseen. 

Kiinteistön rakennusalaa on kasvatettu nykyisen saunan kohdalle. 

Kiinteistön rakennusoikeus on pienennetty mielipiteen mukaiseksi. 



Naantalin kaupunki VUOROVAIKUTUSRAPORTTI / LUONNOSVAIHE  sivu 7/8 

Tekniset palvelut | kaavoitus AK-369 Ylitien asemakaava  29.9.2021  

 

Mielipide 3: maanomistaja JT 

Omistamilleni maille on asemakaavan luonnoksessa ehdotettu tehtäväksi lähivirkistysalue sekä kevyenlii-

kenteen väylä, myös olemassa olevan tien mahdollinen leventäminen, sekä Ylitien kunnallistekniikan raken-

taminen peltojeni poikki. 

Tämän lisäksi Ylitien eteläpäässä ei ole merkittynä yhtään rakennuspaikkaa minulle, vaikka ostaessani tä-

män maa-alueen noin (12ha) parikymmentä vuotta sitten rakennuspaikka oli olemassa. 

Jotta hanke saadaan eteenpäin, katson oikeudekseni vaatia ainakin 1-2 rakennuspaikkaa alueelle tai lähialu-

eelle (rakennuspaikka voidaan osoittaa myös jonnekin muualle omistamilleni maille). 

Tämän lisäksi suunnitellulla lähivirkistysalueella kasvaa täysi puusto, minkä arvo tulee myös korvata, on 

myös huomioitava että omistamalleni LV alueelle en voi tehdä, enkä rakentaa tulevaisuudessa mitään, jo-

ten tulevaisuudessa minulle ei ole tästä alueesta enää mitään arvoa. Kaupungilla mahdollisuus myös ostaa 

VL-alue. 

Asiasta on keskusteltu myös kaupunginarkkitehdin kanssa. 

Tehdään kaava valmiiksi aikataulussa ja jatketaan Luonnonmaan hyvää kehitystä asuinalueena. 

 

Kaavoittajan vastine: 

Maanomistajan kanssa on jatkettu neuvotteluita. Ylitien alueella sijaitsevalle kiinteistölle, jolla osayleiskaa-

van perusteella voisi osoittaa rakennuspaikan, ei sitä ole osoitettu koska ajoyhteyden järjestäminen kysei-

selle paikalle olisi vaikeaa. 

Perhetalon asemakaava-alueelle on kuitenkin muualle lisätty yksi rakennuspaikka kyseisen maanomistajan 

maalle. 

Sopimuksiin liittyvät yksityiskohdat eivät suoraan ole kaavoituksen asiaa, vaan niistä vastaa maankäyttö-

päällikkö. Sopimuksia laaditaan samaan aikaan kaavoituksen etenemisen kanssa. Kyseiset asiat on viety 

maankäyttöpäällikölle tiedoksi. 

 

Vaikutus asemakaavaehdotukseen: 

 

Ylitien asemakaava liitetään asemakaavan ehdotusvaiheessa osaksi Rymättyläntien eteläpuolisen asunto-

alueen ja Luonnonmaan perhetalon asemakaavaa, osa II (Ak-367), johon luonnosvaiheessa oli merkitty 

maanomistajalle Ylitien eteläpuolelle kaksi rakennuspaikkaa. Ehdotusvaiheessa, suunnittelualueen laajentu-

essa Ylitien suuntaan, asemakaavaan on merkitty yksi rakennuspaikka lisää. 
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Mielipide 4: kiinteistönomistajat  TL ja PL 

Esitämme, että omistamamme kiinteistön 529-422-x-xx Lehtimäki osoitteessa Ylitie xx, Naantali 

rakennusalaa suurennetaan kaavaluonnoksesta poiketen. 

Kiinteistöllämme on tällä hetkellä vain 24m2 vanha purkukuntoinen saunarakennus. Varsinainen 

asuinrakennus on purettu v. 2006. Kiinteistön 2500m2:n pinta-alaan nähden toivomme rakennus-

alaa laajennettavan Ylitieltä katsoen saunan kohdalta kiinteistön takaosaan, jossa purettukin 

asuinrakennus sijaitsi. Tämä rakennusalan lisäys mahdollistaisi sen, että tontin takaosassa olevalle 

tasaiselle paikalle voisi rakentaa yksikerroksisen rakennuksen tai vaihtoehtoisesti nykyisen saunan 

tilalle rinteeseen kaksikerroksisen rakennuksen. 

Toivomme myönteistä ratkaisua. 

 

Kaavoittajan vastine:  

Kaavoittaja on käynyt tontilla ja todennut rakennuspaikan hyväksi.  

 

Vaikutus asemakaavaehdotukseen: 

Kyseisen kiinteistön kohdalla rakennusalaa on laajennettu. 
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Mielipide / lausunto Kaavoittajan vastine ja palautteen huomioiminen kaavassa 

 
1.1 
2. Logistiikkarykmentti: 

 
RYMÄTTYLÄNTIEN ETELÄPUOLISEN ASUNTOALUEEN JA LUONNONMAAN  
PERHETALON ASEMAKAAVA II, NAANTALI  
 
Naantalin kaupunki on 1. viiteasiakirjalla pyytänyt Puolustusvoimien lausunnon Ry-
mättyläntien eteläpuolisen asuntoalueen ja Luonnonmaan perhetalon asemakaa-
van osasta II. Asemakaavan tavoitteena on mahdollistaa asuinrakentamista alu-
eelle.  
 
Puolustusvoimien lausunto  

Puolustusvoimilla ei ole huomautettavaa asemakaavaehdotukseen.  
Jatkotoimet  

Maankaivuu- ja rakennustöissä tulee huomioida alueella mahdollisesti kulkevat 
Puolustusvoimien kaapelilinjat. Linjojen sijainti tulee selvittää vähintään kym-
menen (10) työpäivää ennen asennustöihin ryhtymistä. Puolustusvoimien kaa-
peleiden sijaintitiedot tilataan Johtotieto Oy:ltä (info@johtotieto.fi; https://joh-
totietopankki.fi).  
Kaapelitiedusteluista tulee pyytää lausunto myös Suomen Erillisverkko- 
jen asiakaspalvelusta (asiakaspalvelu.stuve@erillisverkot.fi).  
Rakennushankkeen toteuttamisesta mahdollisesti aiheutuvien olemassa olevien 
kaapelireittien siirtojen, kaapeleiden rakentamisen aikaisten suojaamisen tai 
muiden muutosten osalta kustannukset on kohdennettava muutoksen aiheut-
tajalle.  

 

 
Kiitos lausunnosta ja jatkotoimenpide-ehdotuksista. 
 
Asiasta on käyty jatkokeskustelu lausunnonantajan kanssa. Alueella sijaitsevat 
kaapeloinnit huomioidaan yhdyskuntatekniikan suunnittelussa ja rakennussuun-
nittelussa normaalien menettelyjen mukaisesti, eivätkä ne edellytä erillistä ase-
makaavamerkintää. 
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1.2 
Varsinais-Suomen aluepelastuslaitos: 
 
Varsinais- Suomen aluepelastuslaitoksen pelastusviranomainen toteaa  
lausunnossaan:  
 
Kaava-alueen kunnallistekniikan suunnittelussa ja toteutuksessa tulee huomioida 
pelastuslaitoksen sammutusvedenottopaikat 
 

 
Kiitos lausunnosta. 
 
Sammutusvedenottopaikat huomioidaan yhdyskuntatekniikan suunnittelussa 
normaalien menettelyjen mukaisesti, eivätkä ne edellytä erillistä asemakaava-
merkintää. 

 
1.3 
DNA Oyj: 
 
DNA Oyj (DNA) on tutkinut osaltaan Naantalin Rymättyläntien eteläpuolisen asun-
toalueen ja Luonnonmaan perhetalon asemakaava II asemakaavan muutosehdo-
tusta koskevan valmisteluaineiston ja toteamme seuraavaa:  
 
DNA Oyj:llä ei ole huomauttamista ko. asemakaavaluonnoksen sisältöön.  
 
Alueella on nykyisin DNA:n omistamia telekaapeleita, joiden sijainti tulisi huomi-
oida varsinkin kaava-aluetta rakennettaessa. (Liite 1)  
 
Jos kaava-alueella olevien DNA:n omistamien telekaapelien sijaintia ei voida säilyt-
tää, tulee niille osoittaa uusi korvaava reitti.   
 
Tarvittaessa toimitamme reittitiedot kaapeleista.  
 

 
Kiitos lausunnosta. 
 
Alueella sijaitsevat kaapeloinnit huomioidaan yhdyskuntatekniikan suunnitte-
lussa normaalien menettelyjen mukaisesti, eivätkä ne edellytä erillistä asema-
kaavamerkintää. 
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1.4 
Caruna Oy 
 
Nykyinen sähkönjakeluverkko  

Kaavamuutosalueilla sijaitsee nykyistä sähköverkkoa liitteen 1 mukaisesti. Pu-
naisella viivalla on esitetty 110 kV johdot, 20 kV johdot ovat sinisellä ja 0,4 kV 
johdot  
vihreällä värillä. Ilmajohdot on esitetty yhtenäisellä viivalla ja maakaapelit  
katkoviivalla.  
Kaava-alueen halki kulkee 110 kV voimajohtomme (Kukola-Rymättylä), jolle on  
lunastettu käyttöoikeuden rajoitus. Toivomme, että voimajohto merkitään kaa-
vaan ”Johtoa varten varattu alueen osa” - merkinnällä. Voimajohdon johtoalu-
een poikkileikkaus on esitetty kuvassa 1. Johtoalueelle ei saa sijoittaa ilman voi-
majohdon omistajan lupaa maanpäällisiä tai maanalaisia rakennuksia tai raken-
nelmia. Istutuksien korkeus on oltava rajoitettu koko kasvukauden aikana mak-
simissaan kahteen (2) metriin.   
 

 
 
Kiitos lausunnosta. 
 
Asemakaavaluonnokseen on merkitty vähintään 26 metriä leveä ”Johtoa varten 
varattu alueen osa” 110 kV voimajohdon kohdalle, joka merkintä kaavoittajan 
näkemyksen mukaan vastaa lausunnossa esitettyä merkintää. Kyseisellä alueen 
osalla ei sijaitse rakennusaloja. 
 
Risteämälausunto on normaali menettelytapa, joka ei edellytä asemakaavamer-
kintää. 
 
Alueella sijaitsevat muut kaapeloinnit huomioidaan yhdyskuntatekniikan suun-
nittelussa normaalien menettelyjen mukaisesti, eivätkä ne edellytä erillistä ase-
makaavamerkintää. 
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Voimajohtoalueella tai sen läheisyyteen sijoittuvasta rakentamisesta tulee aina  
pyytää Carunalta erillinen risteämälausunto. Risteämä voi olla rakennelma, ra-
kennus, tie tai katu, joka sijoittuu voimajohdon läheisyyteen. Risteämälausunto  
tulee pyytää, vaikka suunnitelma olisi jo osoitettu kaavassa. Risteämälausun-
nossa esitetään annettua kaava-lausuntoa yksityiskohtaisemmin ne seikat ja 
turvallisuusnäkökohdat, jotka hankkeen suunnittelijan ja toteuttajan tulee voi-
majohdon kannalta ottaa huomioon. Risteämälausuntopyynnön voi lähettää 
osoitteeseen alueverkko@caruna.fi.  
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Vaikutukset sähkönjakeluun  
 Kaavamuutoksella ei ole vaikutuksia Carunan sähkönjakeluun.  
 

Siirtokustannusten jako  
 Tarvittavat johto- ja muuntamosiirrot tehdään Carunan toimesta ja siirtokus-
tannuksista vastaa siirron tilaaja. Komponenttien siirto edellyttää, että  
niille järjestyy uusi pysyvä sijainti.  
 

Muuta huomautettavaa  
Meillä ei ole muuta huomautettavaa ko. ehdotuksesta. Toivomme saada tie-
don, kun kaava on hyväksytty. 
 

1.5  
Varsinais-Suomen ELY-keskus:  
 
Ei lausu, mutta kommentoi:  
 
Viitaten lausuntopyyntöön 19.4.2022, ELY-keskus ei anna lausuntoa Rymättylän-
tien eteläpuolisen asuntoalueen ja Luonnonmaan perhetalon asemakaava osa II si-
sältäen Ylitien alueen asemakaavaehdotuksesta ja rakennustapaohjeesta, vaan to-
teaa kannanottonaan seuraavaa: 
 
Suunnittelualueelle laaditun luontoselvityksen tulokset on pääosin huomioitu hy-
vin. Kaavamääräyksillä on pyritty kompensoimaan sitä, että rakentamista osoite-
taan metsä- ja kallioalueille. Luonnonmukaisuuden huomioiminen istutuksissa on 
luontevaa ja edesauttaa osaltaan, ettei alueelle tule esimerkiksi vieraslajeja.  
  
Kaavassa on käytetty merkintää luonnonmukaisena säilytettävä alueen osa (/s), 
jonka kaavamääräys on: "Alueella tulee maanpinta säilyttää nykyisellään, louhin-
toja ei saa tehdä, puusto tulee säilyttää ja pinnan muu kasvillisuus tulee pääosin 
säilyttää. Pienimuotoisia kattamattomia terasseja, kulkureittejä ja istutusalueita 
alueelle saa rakentaa. Rakennusalasta saa tehdä vähäisiä poikkeamia suojellulle 

 
Kiitos kommenteista. 
 
Kaavaluonnoksen ilmaisu ”suojellulle alueelle” on muutettu sanamuotoon ”säi-
lytettävälle alueelle”. 
 
Lehtolaikun sekä avokallion ja louhikon kohdilla /s-merkintä on muutettu luo-
merkinnäksi, muutos koskee yhdeksää tonttia. 
 
Kaavamerkinnän ilmaisu vähäisistä poikkeamista koskee /s -aluetta, ei siis luo-
alueita. 
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alueelle. Alueelle ei saa rakentaa eikä istuttaa aitoja, jotak eivät liity esim. oleske-
lualueen pienimuotoiseen rajaamiseen."  Luo-alueelle ei kuitenkaan tulisi mahdol-
listaa rakennelmien rakentamista tai alueen luonnontilaa muokkaavia toimenpi-
teitä. Kaavamääräyksessä ei myöskään tule käyttää termiä "suojeltu", sillä alueella 
ei ole sellaisia luontoarvoja, joiden säilymistä voitaisiin vaatia luonnonsuojelulain 
nojalla. Ne kohteet, jotka on tarkoitus säilyttää, on luontevampaa osoittaa kaava-
kartalla merkinnällä luo.  
 
Kannanotto on laadittu yhteistyössä luonnonsuojeluyksikön kanssa. 
 

1.6 
Turun museokeskus/Varsinais-Suomen alueellinen vastuumuseo: 
 
Varsinais-Suomen alueellinen vastuumuseo, kulttuuriperintöyksikkö tutkijat  
Piritta Häkälä ja Sara Tamsaari:  
 
Varsinais-Suomen alueelliselta vastuumuseolta on pyydetty lausuntoa otsi- 
kossa mainitusta aiheesta. Kaavaehdotus sisältää myös erillisenä kaavatyönä  
käynnistetyn Ylitien asemakaava-alueen. Vastuumuseo on lausunut kaava- 
työn aiemmissa vaiheissa 11.4.2019 ja 7.1.2020 (diar. 3394-2019) sekä Yli- 
tien osalta 3.7.2020 (diar. 6175-2020), jossa vastuumuseo edellytti rakennus- 
inventoinnin toteuttamista alueella sekä rakennetun ympäristön esittelyä  
kaava-aineistossa. Rakennusinventointi on toteutettu ja sen raportti on kaava- 
aineiston liitteenä.  
 
Varsinais-Suomen alueellisella vastuumuseolla ei ole omalta toimialaltaan  
huomautettavaa asemakaavaehdotuksesta. 
 

 
Kiitos lausunnosta. 
 
Rakennusinventoinnin raportti sisällytetään myös lopullisen asemakaavan liiteai-
neistoon. 
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2.1 
Muistutus 1 (24 allekirjoittajaa) 
 
Haluamme tuoda esille Kaivolankadun alueen asukkaiden mielipiteen yo. kaava-
muutosta koskien.   
Olemme aiemmassa Naantalin perhetalon kaavoitusvaiheessa jättäneet Kaivolan-
kadun asukkaiden muistutuksen. Tässä vastustimme läpikulkuliikennettä moottori-
ajoneuvoilla Kaivolankadun kautta uudelle asuntoalueelle, Perhetalolle ja Rymätty-
läntielle. Kaikki argumentit, jotka on mainittu 23.4.2019 päivätyssä mielipidemuis-
tiossamme ovat yhä voimassa, kaavaselostuksen liite 13  
Vuorovaikutusraportti, sivu 10/20 Mielipide 4.  
Mikäli läpiajoyhteys kaikesta huolimatta toteutetaan Kaivolankadun kautta perhe-
talon alueelle, seuraaviin asioihin ja toiveisiin on kiinnitettävä erityistä huomiota:  
 
1. Kaupungin 15.4.2021 tekemän oman liikenneselvityksen mukaan vähiten nykyi-
sille asuntoalueille haittaa aiheuttavan ja parhaan liikenneyhteyden tarjoavan  
liikennejärjestelyn toisi liikenneverkko vaihtoehto 2 (A+B+C). Tässä liikenne jakaan-
tuu nykyisten katujen lisäksi myös rakennettavan eteläisen kokoojakadun välillä. 
Mielestämme tämä järjestely toisi selvästi paremman liikenneratkaisun alueel-
lemme kuin ehdotettu vaihtoehto 1 (A+B), jossa eteläinen kokoojakatu jätetään ra-
kentamatta.  
 
2. Ajonopeudella on merkittävä vaikutus alueen asumisviihtyvyyteen ja  
liikenneturvallisuuteen. Nopeusrajoitus Kaivolankadulla on laskettava 40 km/h:sta               
30 km/h:iin. Liikenneselvityksen vaihtoehto 1 (A+B) viimeisessä kohdassa todetaan  
virheellisesti, että kadun geometria ja muu katuympäristö tukevat alhaisia nopeuk-
sia. Kaivolankadulla ajetaan jo nyt päivittäin suuria ylinopeuksia ja on ollut tähän 
asti suuri onni, ettei ole tullut henkilövahinkoja. Läpikulkuliikenteen mahdollistami-
nen oletettavasti tarkoittaa ylinopeuksien määrän kasvua. Kaupungin on toimenpi-
teillään varmistettava ajonopeuksien pysyminen Kaivolankadulla alhaisena esim. 

 
Kiitos muistutuksestanne. 
 
Perhetalon asemakaavoituksen yhteydessä on ollut runsaasti kuntalaispa-
lautetta, joka on osittain pystytty huomioimaan. Oleellisin asia palautteessa on 
nyt läpiajoliikenteen mahdollistaminen niin Kaivolankadulle, kuin Linnavuoren-
kadullekin. Kaavaratkaisu muuttaa kyseisten katujen luonnetta, mutta tuo sa-
malla Perhetalon alueen palvelut helpommin saavutettaviksi sekä helpottaa Kä-
köläntien ja Rymättyläntien liittymän ruuhkautumista.  
 
Rymättyläntien eteläpuolen asemakaavoituksen edettyä, on Luonnonmaan pal-
veluiden painopiste siirtynyt uudelle Aurinkotuulen alueelle. Samalla Rymätty-
läntien liittymiä on järjestelty uudelleen. Uusien Rymättyläntien eteläpuolisten 
asuinalueiden (Lounatuuli ja Aurinkotuuli) liikenne ohjataan Aurinkotuulen uu-
den kiertoliittymän kautta Rymättyläntielle ja Viiala-Kukolan alueen liikenne oh-
jautuu jatkossakin pääosin Käköläntien kautta Rymättyläntielle. Palveluiden pai-
nopisteen siirryttyä Aurinkotuulen alueelle on tarpeen ratkaista alueet yhdistä-
vät kokoojakatulinjat. Nyt tehtävä kaavaratkaisu mahdollistaa palveluiden pa-
remman saavutettavuuden. Ratkaisulla luodaan paremmat toimintaedellytykset 
kaikille liikennemuodoille ja parannetaan erityisesti alueen sisäistä liikenneverk-
koa ja palvelutasoa. 
 
Alueelle laaditun tarkennetun liikenneselvityksen mukaan liikenne Linnavuoren-
kadulla kasvaa hieman, Kaivolankadulla merkittävästi verrattuna nykyiseen. Kai-
volankadun liikennemäärät jäävät kuitenkin jatkossakin pienemmiksi kuin Linna-
vuorenkadun liikennemäärät.  
 

1. Nyt esitetty kaavamalli tarjoaa ratkaisun vaihtoehdolle (A+B), sekä osoit-
taa mahdollisuuden tulevaisuudessa vaihtoehdolle (A+B+C). C-yhteyden 
toteutuminen on kuitenkin laajempi kokonaisuus kuin nyt kaavoitettava 
alue, ja sen toteutuminen on niin kallis, että sen taloudellisesti järkevä 
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selvillä nopeusnäyttövalotaluluilla, hidastetöyssyillä tai muilla mahdollisilla tekni-
sillä ratkaisuilla.       
 
3. Kaivolankatu ei sovellu raskaalle bussiliikenteelle. Julkinen liikenne pitäisi mini-
moida ja mahdollisesti käyttää pienempää bussikalustoa. Kaivolankadun profiili ja 
etuajo-oikeudet on säilytettävä muuttumattomina.  
 
4. Kasvavista liikennemääristä huolimatta asumisviihtyvyys ei saa muuttua.  
Ajokaistan ja kevyenliikenteen välisiä viheralueita ei saa muuttaa eikä katua saa le-
ventää.   
 
5. Noin kymmenellä perheellä oleskelupihat rajoittuvat Kaivolankatuun. Liikenne 
kasvattaa pakokaasujen, tien pölyhiukkasten, ja melun määrää varsinkin kovilla no-
peuksilla. Ajonopeudella on myös merkittävä vaikutus häiritsevään meluun, joka 
kantautuu kadun läheisyydessä olevien kiinteistöjen asuintiloihin.   
 
Toivomme, että yllä mainitut seikat otetaan huomioon, jos ja kun asemakaava-
muutosta tehdään. 
 

toteutuminen edellyttäisi merkittävää lisärakentamista eteläiselle Luon-
nonmaalle. Kaavoittajan näkemyksen mukaan C-yhteyden toteutuminen 
on syytä pitää pohjana, kun Luonnonmaan osayleiskaavaa päivitetään ja 
sen toteutuminen tulee arvioida Luonnonmaan eteläosan mahdollisten 
merkittävien lisäkaavoitusten yhteydessä. 

2. Asemakaavalla ei ratkaista katujen nopeusrajoituksia, eikä muitakaan 
muistutuksessa ehdotettuja keinoja. Mikäli Kaivolankatua levennetään, 
tulee sille joka tapauksessa laatia uusi katusuunnitelma, jonka yhtey-
dessä asiasta päätetään. Nopeusrajoitus ja muut toimenpiteet voidaan 
alentaa asemakaavasta riippumatta myös ilman että katua levennetään.  

3. Kaivolankadun läpi kulkeva mahdollinen bussireitti on aiheuttanut 
huolta asukkaissa aiemminkin, ja nyt asemakaavan liikenneselvitystä on 
tarkennettu siltä osin niin, että Kaivolankadun läpi kulkisi vain osa saa-
riston suunnan linja-autovuoroista. Tämä toisi joukkoliikenteen palvelut 
lähemmäs Kaivolankadun asukkaita, mutta vuoroväli pysyisi melko pie-
nenä ja liikennöivän kaluston koko pysyisi pienempänä. Kaivolankadun 
ajokaistojen leveyttä tulisi linja-autoreitin takia todennäköisesti hieman 
leventää. Asemakaavalla ei kuitenkaan ratkaista linja-autoliikenteen 
reittejä eikä ajokaistojen leveyttä, asemakaavalla ainoastaan mahdollis-
tetaan niitä. Kaivokadun osalta asemakaavaan ei olla esittämässä ase-
makaavamuutosta, mahdollinen kadun leventäminen mahtuisi nykyisen 
kaavan katualueelle mutta mahdollinen leventäminen edellyttää katu-
suunnitelmaa, jonka yhteydessä on mahdollista lausua kadun levey-
destä. 

4. Kaivolankadun osalta asemakaavaan ei olla esittämässä asemakaava-
muutosta, mahdollinen kadun leventäminen mahtuisi nykyisen kaavan 
katualueelle mutta mahdollinen leventäminen edellyttää katusuunnitel-
maa, jonka yhteydessä on mahdollista lausua kadun leveydestä.  

5. On selvää, että muutokset liikenneympäristössä herättävät huolta alu-
een asukkaissa. Pakokaasut, melu ja pöly ovat tyypillisiä liikenteen ai-
heuttamia haittavaikutuksia. Liikenneselvitysten mukaan Kaivolankadun 
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liikennemäärät lisääntyisivät, mutta liikennemäärät pysyisivät kohtuulli-
sina. Jatkossakin Kaivolankadun liikennemäärät olisivat pienempiä kuin 
Linnavuorenkadulla nykyään.  

 
Iso osa muistutuksen asioista ei ole suoranaisesti asemakaavan sisältöön liitty-
vää asiaa, mutta on kuitenkin erittäin ymmärrettävää, että asia herättää tässä 
vaiheessa huolta asukkaissa, koska asemakaavamuutos aiheuttaa painetta lii-
kennemäärien kasvun myötä niin ajokaistan leventämiselle kuin nopeuksien ra-
joittamiselle. 
Muistutuksen huolenaiheet tullaan huomioimaan Kaivolankadun ja muiden lä-
hiympäristöjen jatkosuunnittelussa. 
 
Kaavoittaja haluaa kiittää muistutuksenjättäjiä selkeästä ja asiapitoisesta muis-
tutuksesta. Yhteinen asiallinen muistutus kertoo myös hienon viestin alueen yh-
teisöllisyydestä. Tämä usean allekirjoittajan yhtenäinen muistutus tulee huomi-
oida kuten 24 erillistä muistutusta. 
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2.2 
Muistutus 2 (8 allekirjoittajaa)   
 
Me Linnavuoren alueen asukkaat olemme huolestuneita Rymättylän eteläpuolisen 
asuntoalueen ja Luonnonmaan perhetalon asemakaavassa olevan Linnavuorenka-
dun jatkamisesta Taivaankansikadulle.  
 
Haluamme korostaa päättäjille, että on kiistattomasti monissa selvityksissä ja tutki-
muksissa osoitettu kasvavan liikenteen aiheuttavan lukuisia ongelmia mm. melua 
ja tärinää. Melu on ääntä, jonka ihminen kokee epämiellyttäväksi tai häiritseväksi 
ja saattaa olla jopa ihmisen terveydelle vahingollista tai muulle  
hyvinvoinnille haitallista.  
 
Liikenne vaikuttaa luonnon monimuotoisuuteen moni eri tavoin. Liikenneväylien 
rakentaminen tuhoaa elinympäristöä paikallisesti ja aiheuttaa yhtenäisten luon-
nonaineiden pirstoutumista.  
 
Tieliikenteen jatkaessa kasvuaan ilmansaasteet altistavat asukkaita merkittävässä 
määrin päästöille, pakokaasuille ja katupölylle. Nämä tekijät ovat ennakoituakin 
haitallisempia terveydelle.  
 
Erityistä huolta meille aiheuttaa lisääntyvien katujen aiheuttama turvallisuuden 
muuttuminen. Suunnittelussa jätetään usein turvallisuus tienkäyttäjien vastuulle, 
vaikka viranomaisten ja päätöksentekijöiden tulee kantaa oma vastuunsa turvalli-
suudesta. Mm. teiden ajonopeudet ja riittävät hidasteet tulee jo suunnitteluvai-
heessa miettiä tarkoin. Kaduille ja maanteille tulee saada riittävät suoja-alueet.  
 
Käsityksemme mukaan maantielaki edellyttää jo suunnitteluvaiheessa kiinnitettä-
vän huomiota yllä mainittuihin tekijöihin (mm. melu, tärinä, elinympäristön suo-
jaus, turvallisuus, hiukkaspäästöt). 
 

 
Kiitos muistutuksestanne.  
 
Perhetalon asemakaavoituksen yhteydessä on ollut runsaasti kuntalaispa-
lautetta, joka on osittain pystytty huomioimaan. Oleellisin asia palautteessa on 
nyt läpiajoliikenteen mahdollistaminen niin Kaivolankadulle, kuin Linnavuoren-
kadullekin. Kaavaratkaisu muuttaa kyseisten katujen luonnetta, mutta tuo sa-
malla Perhetalon alueen palvelut helpommin saavutettaviksi sekä helpottaa Kä-
köläntien ja Rymättyläntien liittymän ruuhkautumista.  
 
Rymättyläntien eteläpuolen asemakaavoituksen edettyä, on Luonnonmaan pal-
veluiden painopiste siirtynyt uudelle Aurinkotuulen alueelle. Samalla Rymätty-
läntien liittymiä on järjestelty uudelleen. Uusien Rymättyläntien eteläpuolisten 
asuinalueiden (Lounatuuli ja Aurinkotuuli) liikenne ohjataan Aurinkotuulen uu-
den kiertoliittymän kautta Rymättyläntielle ja Viiala-Kukolan alueen liikenne oh-
jautuu jatkossakin pääosin Käköläntien kautta Rymättyläntielle. Palveluiden pai-
nopisteen siirryttyä Aurinkotuulen alueelle on tarpeen ratkaista alueet yhdistä-
vät kokoojakatulinjat. Nyt tehtävä kaavaratkaisu mahdollistaa palveluiden pa-
remman saavutettavuuden. Ratkaisulla luodaan paremmat toimintaedellytykset 
kaikille liikennemuodoille ja parannetaan erityisesti alueen sisäistä liikenneverk-
koa ja palvelutasoa. 
 
Alueelle laaditun tarkennetun liikenneselvityksen mukaan liikenne Linnavuoren-
kadulla kasvaa hieman, Kaivolankadulla merkittävästi verrattuna nykyiseen. Kai-
volankadun liikennemäärät jäävät kuitenkin jatkossakin pienemmiksi kuin Linna-
vuorenkadun liikennemäärät. Linnavuorenkadulla suurin liikennemäärien muu-
tos tapahtuu luonnollisesti nykyisen kadun loppupäässä, kun liikenneselvityksen 
mukaan osa Linnavuorenkadun liikenteestä suuntautuu perhetalon suuntaan, 
kun nykyään kaikki liikenne suuntautuu Käköläntien suuntaan. 
 
Perhetalon 2-vaiheen asemakaava muodostaa oman katuverkkonsa alueelleen. 
Lisäksi yhteyskadut vaativat oman tilansa, joka väistämättä pirstoo nykyistä 
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luonnonympäristöä. Erityisesti Linnavuorenkadun osalta nyt osoitettu yhdistävä 
katuosuus sijoittuu kuitenkin pääosin peltoalueelle, ja peltoalueet ovat luonto-
arvoltaan yleensä melko köyhiä. Katulinjauksella on pääosin säästetty peltoalu-
een keskellä oleva pieni metsäsaareke, joka on peltoaluetta huomattavasti rik-
kaampi luontoympäristö. 
 
Uusien katualueiden osalta liikenneturvallisuutta on kaavallisin keinoin pyritty 
edesauttamaan varaamalla tilaa kevyen liikenteen reiteille sekä suunnittele-
malla yhtenäisiä helppokulkuisia reitistöjä virkistysalueiden läpi. Myös näkemä-
alueet on huomioitu kaavoituksessa. Erityisesti liikennemääriltään suurimpien 
kokoojakatujen vierelle on jätetty tilaa myös liikenneturvallisuuden paranta-
miseksi. Katuympäristön muu liikenneturvallisuus (esim ajonopeudet ja mahdol-
liset hidasteet) on katusuunnittelussa ratkaistava asia. Katusuunnittelua ohjaa 
omat lait ja säännöksensä, ja uuden alueen katusuunnitelmat tullaan asetta-
maan julkisesti nähtäville. Nykyisen Linnavuorenkadun katuympäristöön ei näillä 
näkymin ole tulossa katusuunnitelmaa vaativia muutoksia. 
 
Iso osa muistutuksen asioista ei ole suoranaisesti asemakaavan sisältöön liitty-
vää asiaa, mutta on kuitenkin erittäin ymmärrettävää, että asia herättää tässä 
vaiheessa huolta asukkaissa. 
Muistutuksen huolenaiheet tullaan huomioimaan osalta Linnavuorenkadun ja 
muiden lähiympäristöjen jatkosuunnittelussa. 
 
Kaavoittaja haluaa kiittää muistutuksenjättäjiä selkeästä ja asiapitoisesta muis-
tutuksesta. Yhteinen asiallinen muistutus kertoo myös hienon viestin alueen yh-
teisöllisyydestä. Tämä usean allekirjoittajan yhtenäinen muistutus tulee huomi-
oida kuten 8 erillistä muistutusta. 
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2.3 
Muistutus 3 (Menninkäisenkujan ym. asukkaat, 15 allekirjoittajaa)   
 
Me Linnavuoren alueen asukkaat olemme huolestuneita Rymättylän eteläpuolisen 
asuntoalueen ja Luonnonmaan perhetalon asemakaavassa olevan Linnavuorenka-
dun jatkamisesta Taivaankansikadulle.  
 
Haluamme korostaa päättäjille, että on kiistattomasti monissa selvityksissä ja tutki-
muksissa osoitettu kasvavan liikenteen aiheuttavan lukuisia ongelmia mm. melua 
ja tärinää. Melu on ääntä, jonka ihminen kokee epämiellyttäväksi tai häiritseväksi 
ja saattaa olla jopa ihmisen terveydelle vahingollista tai muulle hyvinvoinnille hai-
tallista.  
 
Liikenne vaikuttaa luonnon monimuotoisuuteen moni eri tavoin. Liikenneväylien 
rakentaminen tuhoaa elinympäristöä paikallisesti ja aiheuttaa yhtenäisten luon-
nonalueiden pirstoutumista.  
 
Tieliikenteen jatkaessa kasvuaan ilmansaasteet altistavat asukkaita merkittävässä 
määrin päästöille, pakokaasuille ja katupölylle. Nämä tekijät ovat ennakoituakin 
haitallisempia terveydelle.  
 
Erityistä huolta meille aiheuttaa lisääntyvien katujen aiheuttama turvallisuuden 
muuttuminen. Suunnittelussa jätetään usein turvallisuus tienkäyttäjien vastuulle, 
vaikka viranomaisten ja päätöksentekijöiden tulee kantaa oma vastuunsa turvalli-
suudesta. Mm. teiden ajonopeudet ja riittävät hidasteet tulee jo suunnitteluvai-
heessa miettiä tarkoin. Kaduille ja maanteille tulee saada riittävät suoja-  
alueet.  
 
Käsityksemme mukaan maantielaki edellyttää jo suunnitteluvaiheessa kiinnitettä-
vän huomiota yllä mainittuihin tekijöihin (mm. melu, tärinä, elinympäristön suo-
jaus, turvallisuus, hiukkaspäästöt).  
 

 
Kiitos muistutuksestanne.  
 
Perhetalon asemakaavoituksen yhteydessä on ollut runsaasti kuntalaispa-
lautetta, joka on osittain pystytty huomioimaan. Oleellisin asia palautteessa on 
nyt läpiajoliikenteen mahdollistaminen niin Kaivolankadulle, kuin Linnavuoren-
kadullekin. Kaavaratkaisu muuttaa kyseisten katujen luonnetta, mutta tuo sa-
malla Perhetalon alueen palvelut helpommin saavutettaviksi sekä helpottaa Kä-
köläntien ja Rymättyläntien liittymän ruuhkautumista.  
 
Rymättyläntien eteläpuolen asemakaavoituksen edettyä, on Luonnonmaan pal-
veluiden painopiste siirtynyt uudelle Aurinkotuulen alueelle. Samalla Rymätty-
läntien liittymiä on järjestelty uudelleen. Uusien Rymättyläntien eteläpuolisten 
asuinalueiden (Lounatuuli ja Aurinkotuuli) liikenne ohjataan Aurinkotuulen uu-
den kiertoliittymän kautta Rymättyläntielle ja Viiala-Kukolan alueen liikenne oh-
jautuu jatkossakin pääosin Käköläntien kautta Rymättyläntielle. Palveluiden pai-
nopisteen siirryttyä Aurinkotuulen alueelle on tarpeen ratkaista alueet yhdistä-
vät kokoojakatulinjat. Nyt tehtävä kaavaratkaisu mahdollistaa palveluiden pa-
remman saavutettavuuden. Ratkaisulla luodaan paremmat toimintaedellytykset 
kaikille liikennemuodoille ja parannetaan erityisesti alueen sisäistä liikenneverk-
koa ja palvelutasoa. 
 
Alueelle laaditun tarkennetun liikenneselvityksen mukaan liikenne Linnavuoren-
kadulla kasvaa hieman, Kaivolankadulla merkittävästi verrattuna nykyiseen. Kai-
volankadun liikennemäärät jäävät kuitenkin jatkossakin pienemmiksi kuin Linna-
vuorenkadun liikennemäärät. Linnavuorenkadulla suurin liikennemäärien muu-
tos tapahtuu luonnollisesti nykyisen kadun loppupäässä, kun liikenneselvityksen 
mukaan osa Linnavuorenkadun liikenteestä suuntautuu perhetalon suuntaan, 
kun nykyään kaikki liikenne suuntautuu Käköläntien suuntaan. 
 
Perhetalon 2-vaiheen asemakaava muodostaa oman katuverkkonsa alueelleen. 
Lisäksi yhteyskadut vaativat oman tilansa, joka väistämättä pirstoo nykyistä 
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Suunnittelussa haluamme huomioitavan, että tielinjauksen tulisi kulkea mahdolli-
simman kaukana olevista tonttialueista. 
 

luonnonympäristöä. Erityisesti Linnavuorenkadun osalta nyt osoitettu yhdistävä 
katuosuus sijoittuu kuitenkin pääosin peltoalueelle, ja peltoalueet ovat luonto-
arvoltaan yleensä melko köyhiä. Katulinjauksella on pääosin säästetty peltoalu-
een keskellä oleva pieni metsäsaareke, joka on peltoaluetta huomattavasti rik-
kaampi luontoympäristö.  
 
Linnavuorenkadun jatkeella uusi katualue sijoittuu lähimmäs nykyisiä Linnavuo-
ren alueen tontteja. Toisella tonteista lähimpänä kadun jatketta sijaitsee taloyh-
tiön autokatos, jonka rakenteet tulee katusuunnittelussa huomioida. Toisella 
tonteista oleskelupiha suuntautuu uuden katualueen suuntaan, onneksi piha on 
hieman katualuetta korkeammalla. 
 
Uusien katualueiden osalta liikenneturvallisuutta on kaavallisin keinoin pyritty 
edesauttamaan varaamalla tilaa kevyen liikenteen reiteille sekä suunnittele-
malla yhtenäisiä helppokulkuisia reitistöjä virkistysalueiden läpi. Myös näkemä-
alueet on huomioitu kaavoituksessa. Erityisesti liikennemääriltään suurimpien 
kokoojakatujen vierelle on jätetty tilaa myös liikenneturvallisuuden paranta-
miseksi. Katuympäristön muu liikenneturvallisuus (esim ajonopeudet ja mahdol-
liset hidasteet) on katusuunnittelussa ratkaistava asia. Katusuunnittelua ohjaa 
omat lait ja säännöksensä, ja uuden alueen katusuunnitelmat tullaan asetta-
maan julkisesti nähtäville. Nykyisen Linnavuorenkadun katuympäristöön ei näillä 
näkymin ole tulossa katusuunnitelmaa vaativia muutoksia. 
 
Iso osa muistutuksen asioista ei ole suoranaisesti asemakaavan sisältöön liitty-
vää asiaa, mutta on kuitenkin erittäin ymmärrettävää, että asia herättää tässä 
vaiheessa huolta asukkaissa. 
Muistutuksen huolenaiheet tullaan huomioimaan Linnavuorenkadun ja muiden 
lähiympäristöjen jatkosuunnittelussa. 
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Kaavoittaja haluaa kiittää muistutuksenjättäjiä selkeästä ja asiapitoisesta muis-
tutuksesta. Yhteinen asiallinen muistutus kertoo myös hienon viestin alueen yh-
teisöllisyydestä. Tämä usean allekirjoittajan yhtenäinen muistutus tulee huomi-
oida kuten 15 erillistä muistutusta. 



 Ote pöytäkirjasta 
 
Kaupunginvaltuusto § 119 12.12.2022 

 

Rymättyläntien eteläpuolisen asuntoalueen ja Luonnonmaan perhetalon asemakaava, 
osa II 
 
Tekninen lautakunta 27.10.2021 § 126      
     
 
 
 
 
Valmistelija Kaupunginarkkitehti Oscu Uurasmaa 18.10.2021 

 
Luonnonmaan perhetalon alueen toisen vaiheen sekä Ylitien alueen 
asemakaavatyötä on jatkettu. Alueet on yhdistetty yhdeksi 
asemakaavahankkeeksi kuten jo Ylitien asemakaavaluonnoksen 
yhteydessä todettiin.  
 
Alueelle on nyt laadittu 12.10.2021 päivätty asemakaavaehdotus (AK-367), 
joka pitää sisällään kaavakartan ja kaavaselostuksen liitteineen. Liitteet 
pitävät sisällään myös rakennustapaohjeen. Nyt esitetään 
asemakaavaehdotuksen hyväksymistä ja laittamista nähtäville. Tavoitteena 
on, että asemakaava voitaisiin hyväksyä vuoden 2022 alussa. 
 
Liitteet A5 – A19, TEKLA 27.10.2021 (säilytetään erillisessä 
kaavakansiossa) 
 
Vuorovaikutus / nähtävillä olo 
 
Asemakaavaluonnos ja kaavan valmisteluaineisto oli MRA 30 § mukaisesti 
nähtävillä perhetalon asemakaava-alueen osalta 29.3. – 30.4.2019 (AK-
333) sekä Ylitien alueen osalta 5.6. – 20.7.2020 (AK-369). Molemmista 
kaavaluonnoksista pidettiin myös yleisötilaisuus. 
 
Molempien osa-alueiden kaavaluonnoksista pidettiin yleisötilaisuus.  
 
Perhetalon alueen luonnosvaiheen yleisötilaisuus pidettiin 4.12.2019 
Kultarannan koululla kokonaisuudesta, jossa oli sekä 1-vaihe että 2-vaihe. 
Paikalla oli noin 50 henkeä. Keskustelua herätti erityisesti alueen 
liikennejärjestelyt, luonnonolosuhteiden muuttuminen sekä alueelle tulevat 
palvelut. 
 
Ylitien tilaisuus tehtiin kaavakävelynä Ylitien alueella 17.6.2020. Paikalla oli 
pääosin Ylitien asukkaita ja kiinteistönomistajia. Eniten keskustelua herätti 
Ylitien osalta kunnallistekniikka sekä lisärakentaminen.  
 
Vuorovaikutus / lausunnot ja mielipiteet kaavaluonnoksista sekä 
vastineet niihin 
  
Osallisille viranomaistahoille on toimitettu osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmat ja asemakaavaluonnokset. Kaavahankkeesta on 
pidetty viranomaisneuvottelu 17.10.2018. 
 
Perhetalon asemakaavaluonnoksesta jätettiin määräaikana viisi lausuntoa 
ja yksitoista mielipidettä. Osassa mielipiteitä on useita allekirjoittajia, 
yhteensä allekirjoittajia on 210 mutta osa on samoja eri palautteissa. Osa 

Rytkölä Eeva
Kirjoituskone
LIITE 19
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mielipiteistä jätettiin nähtävillä oloajan jälkeen, mutta ne huomioitiin koska 
ne tulivat riittävän ajoissa käsittelyyn. 
 
Ylitien asemakaavaluonnoksesta jätettiin määräaikana neljä varsinaista 
lausuntoa ja yksi kommentti sekä neljä mielipidettä. 
 
Asemakaavaselostuksen liitteenä olevissa vuorovaikutusraporteissa 
esitetään tiivistelmät lausuntojen ja mielipiteiden oleellisimmista kohdista 
sekä vastineet niihin. Raporteissa kerrotaan myös, miten lausunnot ja 
mielipiteet ovat vaikuttaneet asemakaavaehdotukseen. Lausunnot ja 
mielipiteet ovat kokonaisuudessaan nähtävillä päätöksentekijöille 
esityslistan oheismateriaalina. Osa lausuntojen ja mielipiteiden asioista on 
käsitelty jo perhetalon 1-vaiheen asemakaavan yhteydessä, mutta ne 
kaikki liitetään myös 2-vaiheen asemakaavakäsittelyyn koska ne liittyivät 
laajempaan kaavakokonaisuuteen. 
 
OHEISMATERIAALI: Lausunnot ja mielipiteet Asemakaavaluonnos Ak-333 
Perhetalon alue (säilytetään erillisessä kaavakansiossa) 
OHEISMATERIAALI: Lausunnot ja mielipiteet Asemakaavaluonnos Ak-367 
Ylitien alue (säilytetään erillisessä kaavakansiossa) 
 
Kaavoitettava alue 
 
Asemakaavoitettavan alueen koko on noin 34,9 hehtaaria. Kaava 
mahdollistaa rakentamisen noin 388 uudelle asukkaalle. Kaavalla on 
vaikutuksia myös alueen lähiympäristöön. 
 
Perhetalon 1-vaiheen asemakaavalla ratkaistiin alueen pohjoisosan 
liikenneratkaisut sekä alueen palvelurakenne (perhetalo, kauppa, 
huoltoasema, liikuntakentät). Perhetalon alueen 2-vaiheen asemakaavalla 
ratkaistaan asumisen laajentumisalueita sekä perhetalon alueen liikenteen 
liittyminen Linnavuoren ja Kaivolan alueisiin sekä osoitetaan 
jatkomahdollisuus Luonnonmaan eteläosiin. 
 
Asemakaavalla mahdollistetaan luonnonläheisen, tiiviin ja 
ympäristöystävällisen asuntoalueen toteuttaminen Luonnonmaan ytimeen. 
Luonnoksessa alueelle on osoitettu alueen liikennejärjestelyt, asumista 
sekä virkistysalueita. Kaavaluonnoksen laatimisen yhteydessä on laadittu 
myös alueen rakennustapaohjeet sekä alustavat katu- ja vesihuollon 
yleissuunnitelmat. 
 
Pohjoisessa alue rajoittuu perhetalon 1-vaiheen asemakaavaan, idässä 
Linnavuoren ja Kaivolan asuinalueisiin. Lännessä alue rajautuu 
peltoalueeseen, etelässä metsään ja peltoalueeseen. 
 
Asemakaavan aluerajausta on pienennetty merkittävästi alustavasta 
suunnittelualueesta. Asemakaavaluonnos on rajattu siten että siinä 
osoitetaan alueen liittyminen perhetalon kaava-alueeseen sekä alueen 
muuhun katuverkkoon, sekä osoitetaan asumisen sijoittuminen kaupungin 
omistamalle maalle osayleiskaavan AP-alueella. Alueen eteläpuoleinen 
maa-alue joka yleiskaavassa on myös AP-aluetta, on jätetty pääosin pois 
asemakaavasta maanomistajan toiveen mukaisesti. 
 
Asemakaavoitettavaa aluetta laajennettiin luonnosvaiheen jälkeen 
lännessä kevyenliikenteen, huleveden ja kunnallistekniikan järjestelyjen 



 Ote pöytäkirjasta 
 
Kaupunginvaltuusto § 119 12.12.2022 

takia. Lisäksi kaava-alueeseen yhdistettiin perhetalon 
asemakaavaluonnoksen ja Ylitien asemakaavaluonnoksen alueet yhdeksi 
asemakaavaehdotukseksi, koska alueilla on yhteinen kunnallistekninen 
verkosto ja alueet nivoutuvat toiminnallisesti muutenkin yhteen. 
Muuten kaava-alueen rajausta on vähäisessä määrin tarkennettu. 
 
 
Yleiskaavallinen tarkastelu liikenteen osalta 
 
Asemakaavoitettava alue on osayleiskaavassa pääosin pientalovaltaista 
aluetta (AP) sekä virkistysaluetta (V). Osayleiskaavassa aluetta halkoo 
pohjois- eteläsuunnassa ohjeellinen / vaihtoehtoinen tielinjaus. Perhetalon 
1-vaiheen asemakaavassa ratkaistiin autoliikenteen liittyminen 
Rymättyläntielle, maantien sujuvuuden ja turvallisuuden varmistamiseksi 
Rymättyläntielle ei voi tehdä enempää liittymiä. 
 
Osayleiskaavassa alueelle osoitettu ohjeellinen / vaihtoehtoinen tielinjaus 
on asemakaavaluonnoksessa mahdollistettu lännemmällä linjauksella 
(Linnunrata-niminen katu). Läntisempi sijainti osaltaan rauhoittaa 
Linnavuoren ja Kaivolan alueita. 
 
Asemakaavaehdotuksessa Kaivolankatu on merkitty jatkumaan 
”Linnunradalle” asti, lisäksi kaavassa on katkoviivalla osoitettu myös 
jatkoyhteys Linnunradalta etelään. Linnavuoren alueelle 
asemakaavaehdotuksessa osoitetaan ajoyhteys ”Taivaankansi” -nimistä 
katua pitkin.  
 
Katuverkon liittyminen Linnavuoren ja Kaivolan alueisiin ei suoranaisesti 
näy osayleiskaavassa, mutta yleispiirteisyyden takia ei ole tarkoituskaan, 
että yleiskaavassa olisi osoitettu kaikki katulinjaukset. Lisäksi Linnavuoren 
ja Kaivolan asemakaavoituksen yhteydessä on selkeästi jätetty 
mahdollisuus katulinjojen jatkamiseen: katulinjat on katkoviivoilla 
osoitettukin kyseisessä asemakaavassa kaava-alueen ulkopuolella. 
Linnavuorenkatu ja Kaivolankatu on toteutettu kokoojakatutyyppisinä aina 
kaavarajalle asti. Kaivolankatua olisi syytä joka tapauksessa jatkaa 
nykyisestään, mikäli osayleiskaavan mukainen Kaivolan alueen laajennus 
toteutetaan. 
 
Laaditut selvitykset 
 
Asemakaavan alueelta ja sen ympäristöstä on laadittu kunnallistekniikan 
yleissuunnitelma, luontoselvitys ja sen lisäselvitys, meluselvitys ja 
liikenneselvitys. Selvitykset ovat selostuksen liitteenä. 
 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelma (OAS) on päivitetty. Päivitetty OAS on 
asemakaavaselostuksen liitteenä. 
 
Neuvottelut maanomistajien kanssa sekä maankäyttösopimukset 
 
Alueen ja lähialueiden maanomistajien kanssa on käyty vuoropuhelua koko 
kaavoituksen ajan. 
 
Alueen länsipuoleisen maanomistajan kanssa on neuvoteltu 
kunnallistekniikan sijoittamisesta sekä ulkoilureittien mahdollistamisesta. 
Alueen eteläpuoleisen maanomistajan kanssa on neuvoteltu kaava-alueen 
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rajauksesta, liikenneyhteyksien järjestämisestä sekä seuraavan 
yleiskaavan mukaisen asemakaava-alueen mahdollistamisesta. 
 
Kahden maanomistajan kanssa laaditaan maankäyttösopimus. 
 
Valtuustoaloite tielinjauksen lisävaihtoehdoista 
 
Asemakaavahankkeeseen liittyen on 29.4.2019 tehty myös valtuustoaloite 
koskien tielinjauksien lisävaihtoehtojen selvittämistä Rymättyläntien 
eteläpuolisen asuinalueen ja Luonnonmaan perhetalon valmisteilla olevalla 
asemakaava-alueella. Aloitteen allekirjoitti 10 valtuutettua. Aloite on jo 
todettu loppuunkäsitellyksi kaupunginvaltuustossa. 
 
Aloite käsiteltiin omana päätöksentekonaan kaavaehdotuksen rinnalla, 
mutta se on huomioitu myös kaavaehdotuksen laadinnassa. Asiasta on 
lisätietoa myös asemakaavaselostuksen liitteenä olevassa 
vuorovaikutusraportissa. 
 
Aloitteen mukaista asiaa on selvitetty tämän asemakaavan yhteydessä 
laaditussa liikenneselvityksessä, jonka tulosten perusteella kaavoittaja on 
päätynyt asemakaavaehdotuksen mukaiseen ratkaisuun. 
 
Kaavan tavoitteet / Prosessin aikana syntyneet tavoitteet sekä 
tavoitteiden tarkentuminen 
 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa kaavahankkeen tavoitteeksi 
asetettiin: "Asemakaavan tavoitteena on mahdollistaa asuinrakentamisen, 
perhetalokokonaisuuden (päiväkoti, koulu ja muita palveluja), kaupallisten 
palvelujen sekä virkistysalueiden sijoittumista alueelle. Samalla 
suunnitellaan alueen liikenteelliset ratkaisut. Työn yhteydessä mietitään 
Luonnonmaan joukkoliikennereittejä, autoreittejä, kävely- ja pyöräilyreittejä 
sekä ulkoilureittejä." 
 
Kaavaprosessin aikana tavoitteet ovat tarkentuneet: 
  

 Maanomistajien ja Ylitien asukkaiden tavoitteita huomioitiin 
kaavoituksessa. 

 Luontoselvitys asetti suunnittelulle suuntaviivoja, samoin maiseman 
tarkempi havainnointi. 

 Alueen kytkeminen Luonnonmaan ulkoiluverkostoihin selkiytyi työn 
aikana. 

 
Selostuksen kohdassa 3.8. on lueteltu oleellisimpia kaavaluonnoksiin 
tehtyjä muutoksia. 
  
Selostuksen kohdassa 4 on kuvailtu asemakaavaehdotuksen sisältöä. 
 
Kestävä kehitys 
  
Asemakaavaluonnos esittää ratkaisuja, joilla tuetaan kestävän kehityksen 
periaatteiden toteutumista kaava-alueella. Erityistä huomiota on kiinnitetty 
luontoarvoihin, energia-asioihin, rakennusmateriaaleihin, hule- ja 
tulvavesiin, liikenteeseen sekä massatasapainoon. Kaavoituksen 
yhteydessä on myös alustavasti suunniteltu Luonnonmaan linja-
autoliikenteen tulevaa kehittämistä. 
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Luontoarvot 
  
Alueelle laaditun luontoselvityksen oleellisimmat asiat on huomioitu 
kaavaehdotuksessa. Kaavaehdotuksesta pyydetään luontoselvityksen 
laatijan kommentit. 
  
Kaavan sallima rakentaminen 
  
Rakennusoikeutta asumiselle on osoitettu yhteensä 28.425 
kerrosneliömetriä (k-m2). 
  

 erillispientaloille 6,11 ha / 18.080 k-m2 / e = 0,29 / 71 tonttia / 248 
asukasta. 

 asuinpientaloille 4,66 ha / 10.525 k-m2 / e = 0,26 / 12 tonttia / 140 
asukasta. 

  
Alueelle arvioidaan tulevan noin 388 uutta asukasta (laskentaperusteena 
3,5 asukasta / omakotitalo ja pientaloalueilla 1 asukas / 75 k-m2). 
   
Alueelle on osoitettu 3 yhdyskuntateknistä huoltoa palvelevien rakennusten 
ja laitosten aluetta (EN ja ET), joille on molempia merkintöjä. Näille alueille 
voidaan sijoittamaan muuntamoita, pumppaamoja ja/tai jätehuollon 
yksiköitä. Alueet voivat toimia tulevaisuudessa myös tavaranjakelun 
logistiikka-alueina. Lisäksi kaava-alueella on yksi erillinen ET-alue 
jäteveden pumppaamolle. 
  
Asemakaavan yksityiskohtainen mitoitus on esitetty seurantalomakkeessa, 
joka on asemakaavaselostuksen liitteenä. 
 
Rakennusten ulkoasu ja rakennusmateriaalit 
  
Asemakaavamääräyksillä alueen julkisivumateriaaleiksi esitetään poltettua 
tiiltä, maalattua puuta tai rappausta. Viherkatot ovat sallittuja kaikissa 
rakennuksissa. Asfalttipäällystettä ei sallita AO-tonteilla, ja AP-tonteilla 
asfaltti on sallittua vain tontin sisäänajossa ja autopaikkojen kohdalla. 
Ylitien alueella rakennukset tulee sopeuttaa nykyiseen rakennuskantaan. 
Lisäksi kaavassa on useita rakentamista ohjaavia määräyksiä. 
  
Rakennustapaohje 
 
Alueelle on laadittu rakennustapaohje, joka pääosiltaan vastaa perhetalon 
1-vaiheen rakennustapaohjetta. Rakennustapaohje on tämän kaavan 
yhteydessä tuotu osaksi varsinaista kaavaprosessia, jolloin se saa 
tukevamman juridisen pohjan rakennuslupavaihetta ohjaavana asiakirjana. 
Rakennustapaohje noudattaa pääosiltaan asuntomessualueen ja 
perhetalon 1-vaiheen rakennustapaohjeiden sisältöjä rakennusten 
ulkonäön, tontinkäytön sekä talotekniikan osalta. Lisäksi ohjeessa on 
todettu, että Ylitien alueen rakennusten tulee sopeutua nykyiseen 
rakennuskantaan.  
 
Rakennustapaohje on asemakaavaselostuksen liitteenä. 
  

  



 Ote pöytäkirjasta 
 
Kaupunginvaltuusto § 119 12.12.2022 

Energia 
  
Jokaiseen uuteen kiinteistöön tulee tehdä aktiivisesti aurinkoenergiaa 
hyödyntävä energiajärjestelmä. Rakennuksen kattomuodot tulee 
suunnitella niin, että katolla on erityisen hyvin aurinkoenergian 
hyödyntämiseen sopivia pintoja. Energian hyödyntämiseen tarkoitetut 
laitteet tulee suunnitella osana rakennusten ja piharakennelmien 
arkkitehtuuria. AP- ja AO-korttelialueilla aktiivisten 
aurinkoenergiajärjestelmien tulee olla vähintään 25 % käytetystä 
rakennusalasta. 
  
Alueella sijaitseva 110 kV ilmajohto tulee säilymään ja sen ympärille 
varataan riittävä suoja-alue. Muut ilmajohdot alueelta siirretään maan alle. 

   
Asuminen 
  
Asemakaavaehdotuksessa on osoitettu asumista noin 388 uudelle 
asukkaalle. Omakotitontteja on 71 kappaletta (yht 18 200 k-m2) ja 
yhtiömuotoisia pientalotontteja on 12 (yht 10 525 k-m2). 
     
Kävely ja pyöräily 
  
Leveämmiksi kaavoitettaville katualueille rakennetaan myös kävely- ja 
pyörätiet. Alueelle on osoitettu myös erillisiä kävely- ja pyöräilyreittejä. 
Lisäksi alueen virkistysalueet on suunniteltu siten, että niitä pitkin 
pystytään tekemään sujuvia ulkoilureittejä perhetalolle sekä alueen läpi. 
  
Autoliikenne 
  
Alueen liikenne tukeutuu Rymättyläntiehen perhetalon 1-vaiheen liittymän 
kautta. Asemakaavassa muodostetaan myös rinnakkainen tieyhteys 
Rymättyläntielle. Rinnakkaisyhteyden tavoitteena on, ettei kaikki saaren 
sisäinen liikenne kuormita Rymättyläntietä ja sen liittymiä. Rinnakkaistie 
lisää myös tieverkoston huoltovarmuutta. 
  
Alueen kadut liittyvät myös Särkänsalmentiehen, Linnavuorentiehen ja 
Kaivolankatuun. Asemakaavassa on osoitettu myös tuleva katuyhteys 
etelän suuntaan. Asemakaavan katuverkko mahdollistaa asuinalueen 
myöhemmän laajentumisen etelään yleiskaavan mukaisesti. 
  
Pysäköinti 
  
Autopaikkoja tulee järjestää tontille vähintään 1,75 autopaikkaa / asunto, 
luku pyöristetään ylöspäin. Jokaiselle autopaikalle tulee järjestää 
mahdollisuus sähköauton lataukseen. 
   
Polkupyörät 
  
Polkupyöräpaikkoja tulee järjestää tontille vähintään 2 / asunto. 
Pyöräpaikoille tai niiden välittömään läheisyyteen tulee järjestää 
mahdollisuus pyörän akun lataamiseen. Mikäli tontilla on yli 5 asuntoa, 
tulee sinne järjestää katettu pesu- ja huoltopaikka polkupyörille ja 
vastaaville ulkovälineille. Polkupyöräpaikkojen tulee olla helposti 
saavutettavissa. 
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Liikennemelu 
  
Yleiskaavan ja liikennemeluselvitysten perusteella perhetalon alueen 
liikennemeluongelmat kohdistuivat perhetalon 1-vaiheen asemakaavaan, 
eikä 2-vaiheen alueella ole erityisiä melunsuojauksen tarpeita. 
Rymättyläntien liikenteen äänet toki kuuluvat alueelle, mutta melutaso ei 
ylitä ohjearvoja.  
 
Hulevedet ja tulvareitit 
  
Kattopintojen hulevedet tulee johtaa viivytyssäiliöön tai -painanteeseen, 
jonka tilavuus tulee olla vähintään 1 m³ / 100 m² kovaa kattopintaa. 
Viivytysjärjestelmän tulee tyhjentyä 12-24 tunnin kuluessa ja siinä tulee olla 
ylivuotojärjestelmä. Viivytysjärjestelmän tyhjennykseen saa tehdä sulun, 
jos järjestelmää halutaan hyödyntää kesäaikaisena kasteluvesisäiliönä. 
  
Asemakaavan suunnittelussa on huomioitu tulvareitit, jotta alueelle 
mahdollisesti kertyvä tulvavesi pääsisi kulkeutumaan hallitusti alueelta 
ääritilanteissa, joissa hulevesijärjestelmien kapasiteetti ei riitä. 
 
Kaavassa on merkintöjä myös huleveden valumisesta virkistysaluilta 
kiinteistöille, sekä hulevesien hallinnasta tonttien välisellä rajalla. 
  
Muinaismuistot 
  
Alueella ei ole tiedossa muinaismuistoja.  
  
Nimistö 
  
Nimistötoimikunta kokoontui useita kertoja alueen nimistöä miettiessään. 
27.8.2019 pidetyssä kokouksessaan nimistötoimikunta päätti 
ehdotuksensa katujen ja puistojen nimiksi. Päätetyt nimet on lisätty 
kaavakarttaan.  
  
Alueen nimistön teemaksi muodostui tähdet, tähtikuviot ja taivaalta johtuvat 
ilmiöt. Virkistysalueiden nimiksi ehdotetaan tähtikuvioiden nimiä. Nimistön 
toivotaan olevan ajatuksia herättävä niin alueen asukkaille kuin perhetalon 
toiminnallekin. Osa nimistöstä otettiin käyttöön jo perhetalon 1-vaiheen 
asemakaavan yhteydessä. 
  
Kaupunginosan nimi Kuostano on ollut jo aiemmin käytössä alueen 
nimenä. Kuostano juontaa juurensa lähialueella olevasta tilasta. Nimi 
vahvistettiin jo edellisen asemakaavan yhteydessä. 
 
Kaavan vaikutukset 
  
Kaavan vaikutuksia on arvioitu kaavaselostuksen kohdassa 5. Vaikutuksia 
on selvitetty otsikoilla: 
  
 Vaikutukset rakennettuun ympäristöön 
 Vaikutukset luontoon ja luonnonympäristöön 
 Vaikutukset ekologisiin yhteyksiin 
 Vaikutukset maisemaan 
 Liikenteelliset vaikutukset 
 Yritysvaikutukset 
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 Vaikutukset kaupungin talouteen 
 Muut vaikutukset 
  
Erityistä huomiota on kohdistettu kaupungin talouteen, 
luonnonympäristöön sekä liikenteellisiin vaikutuksiin, koska ne vaikuttavat 
lähialueiden asukkaisiin ja ovat herättäneet huolta lähiasukkaiden 
keskuudessa. 
  
Vaikutukset kaupungin talouteen 
  
Kaavataloutta on tarkasteltu sekä tulojen että menojen osalta. 
 
Tulot: Tontinluovutuksen tulojen ja kunnallistekniikan liittymismaksujen 
suuruudeksi on arvioitu noin 4,1 miljoonaa euroa. Tulojen 
arviointiperusteena on ollut: 
 
 yhtiömuotoiset pientalot, myyntihinta 175 € / k-m2 (1,68 M€) 
 omakotitonttien keskihinta 30 000 euroa / tontti (1,64 M€)  
 Lisäksi liittymismaksuja noin 0,75 M€ 
 (arviossa ei ole huomioitu esimerkiksi kiinteistöverotulojen kasvua) 
 
Katujen ja kunnallistekniikan kustannuksiksi on arvioitu noin 3,5 miljoonaa 
euroa. Kun lisäksi huomioidaan alueen maanhankintakulut ja 
virkistysalueiden rakennuskulut sekä muita alueen toteuttamisen kannalta 
välttämättömiä kustannuksia päästään kulujen osalta myös noin 4,1 
miljoonan euron kokonaissummaan. 
 
Laskelmassa ei ole huomioitu esimerkiksi kiinteistöveron kasvua, 
rahoituskuluja eikä alueen rakennusten toteuttamisvaiheen tuomaa 
taloudellista toimeliaisuutta.  
 
Alueen suorat kaavataloudelliset vaikutukset ovat siis kokonaisuutena 
tasapainoiset. Kustannukset ovat etupainotteisia ja tulot muodostuvat 
pääosin tonttimyynnin myötä.  
 
Vaikutukset luontoon, maisemaan ja luonnonympäristöön 
 
Uuden alueen rakentaminen heikentää alueen luontoarvoja ja vähentää 
alueen ulkoilumahdollisuuksia. Toisaalta luontoselvityksessä todetut 
luontoarvot on pääosin kaavoituksessa huomioitu, ja suunnittelulla on 
pyritty säilyttämään alueelle tyypillisiä maastonmuotoja. Alueelle on jätetty 
virkistysalueita, jotka muodostavat myös kulkureittejä alueen keskelle. 
Kaavan vaikutuksia on arvioitu tarkemmin asemakaavan selostuksessa, 
kohdassa 5 Kaavan vaikutukset. 
 
Liikenteelliset vaikutukset 
 
Alueelle on laadittu liikenneselvitys, jossa on tutkittu myös alueen 
rakentumisen vaikutusta ympäröivien alueiden liikenteeseen. Selvityksessä 
on tutkittu alueen liittymistä nykyisiin Linnavuoren, Kaivolan, 
Kukolanvainion ja Haijaisten alueisiin. Selvitys on asemakaavaselostuksen 
liitteenä.  
 
Alueelle arvioidaan tulevan noin 388 uutta asukasta. Uudet asukkaat 
lisäävät liikennemääriä alueen liikenneverkostolla. Alueen liikenne 
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tapahtuu kaava-alueen sisällä uusilla kaduilla, ja liikenne liittyy 
Rymättyläntielle perhetalon alueen 1-vaiheessa toteutetusta uudesta 
liittymästä.  
 
Kaavakarttaan on katkoviivalla osoitettu yleiskaavanmukainen jatke 
Linnunradalta etelään.  
 
”Linnunrata” –niminen katu on suunniteltu siten, että siitä voidaan liittyä 
myös yleiskaavan mukaisille tuleville asuinalueiden laajentumisalueille. 
 
Kävelyn ja pyöräilyn osalta uusi alue luo lisää reittejä Luonnonmaan 
perhetalolle.  
 
Alueen rakentuminen tulee lisäämään liikennettä Rymättyläntiellä, mutta 
tämä on huomioitu jo yleiskaavan selvityksissä.  Rymättyläntien sekä 
siltojen ja tunnelin kapasiteetti riittää, mutta Käköläntien ja 
Luonnonmaantien liittymien toimintaan tulee kiinnittää entistä enemmän 
huomiota. 
 
Osa saariston suunnan linja-autoyhteyksistä ajetaan Särkänsalmentietä, ja 
osa näistä linja-autoista voidaan jatkossa ajaa Kaivonkadun kautta, jolloin 
nyt kaavoitettava aluekin tulee joukkoliikenteen piiriin. Pidemmän aikavälin 
tavoitteena on huomattavasti paremman palvelutason luominen myös 
Luonnonmaan joukkoliikenteelle, erityisesti Luonnonmaan perhetalolle asti 
mutta nykyisten suunnitelmien mukaan nämä tiheän vuorovälin yhteydet 
perhetalolta Turkuun ajettaisiin Rymättyläntietä pitkin, ei Kaivolankadun 
kautta.  
 
Yritysvaikutusten arviointi 
  
Lisääntynyt asukasmäärä mahdollistaa ja edesauttaa osaltaan 
Luonnonmaalla ja kaupunkiseudulla toimivien palvelujen kehittymistä. 
Alueelle ei ole osoitettu yritystoimintaa.  
 
Alueelle on osoitettu rakentamista yhteensä 28.425 k-m2. Mikäli alueen 
rakennusten rakentaminen maksaisi keskimäärin 2 000 euroa / m2 ja 
toteutusaste olisi 80 %, synnyttäisi alueen rakentaminen noin 45,5 
miljoonan euron talonrakentamiskokonaisuuden, joka työllistää 
rakennusalan ihmisiä sekä luo rakennusvaiheessa alueelle taloudellista 
toimeliaisuutta. Rakentaminen ajoittuisi useamman vuoden ajalle. Lisäksi 
alueen kunnallistekniikan toteuttaminen luo yrityksille 
toimintamahdollisuuksia. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta päättää esittää kaupunginhallituksen 
kehitys- ja henkilöstöjaostolle ja edelleen 
kaupunginhallitukselle, että 12.10.2021 päivätty 
Rymättyläntien eteläpuolisen asuntoalueen ja Luonnonmaan 
perhetalon asemakaava, osa II (ak-367) asetetaan 
maankäyttö- ja rakennuslain 65 §:n sekä maankäyttö- ja 
rakennusasetuksen 27 §:n mukaisesti julkisesti nähtäville ja 
pyytää siitä tarvittavat lausunnot. Asiasta tulee järjestää 
yleisötilaisuus nähtävilläolon aikana. Samalla tekninen 
lautakunta valtuuttaa kaavanlaatijan tekemään tarvittaessa 
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pieniä teknisiä tarkennuksia asiakirjoihin ennen asian 
viemistä kehitys- ja henkilöstöjaoston käsittelyyn. 

  
 

Kokouskäsittely Tekninen johtaja poistui kokouksesta kesken tämän asian 
käsittelyn, minkä jälkeen esittelijänä toimi vs. tekninen johtaja 
Mika Hirvi. 

 
Heikki Lindgren esitti Eliisa Ansamaan kannattamana, että 
asia jätetään pöydälle lisäselvityksiä varten.  

 
 Saara Paananen poistui kokouksesta esteellisenä 

äänestyksen ajaksi. Esteellisyyden peruste on intressijäävi. 
 
 Tämän jälkeen hyväksytyn äänestysesityksen mukaisesti 

suoritetussa äänestyksessä teknisen johtajan 
päätösesityksen puolesta äänestivät Martti Jaanto, Antti 
Jyväkorpi, Arto Lehtonen, Päivi Peltola-Ojala, Mika 
Ratilainen, Kaija Saarni, Kaisa Suovanen ja Eero Latvala. 
Lindgrenin ehdotuksen puolesta äänestivät Heikki Lindgren, 
ja Eliisa Ansamaa. 

 
  Puheenjohtaja totesi äänestyksen perusteella teknisen 

lautakunnan päättäneen hyväksyä vs. teknisen johtajan 
päätösehdotuksen. 

 
Päätös Vs. Teknisen johtajan päätösehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginhallituksen kehitys- ja henkilöstöjaosto 22.11.2021 § 31   
   
     
 
 
 
 
Valmistelija Kaavoitusarkkitehti Oscu Uurasmaa 16.11.2021 

 
Luonnonmaan perhetalon alueen toisen vaiheen sekä Ylitien alueen 
asemakaavatyötä on jatkettu. Alueet on yhdistetty yhdeksi 
asemakaavahankkeeksi kuten jo Ylitien asemakaavaluonnoksen 
yhteydessä todettiin. 
 
Alueelle on nyt laadittu 12.10.2021 päivätty asemakaavaehdotus (AK-367), 
joka pitää sisällään kaavakartan ja kaavaselostuksen liitteineen. Liitteet 
pitävät sisällään myös rakennustapaohjeen. Nyt esitetään 
asemakaavaehdotuksen hyväksymistä ja laittamista nähtäville. Tavoitteena 
on, että asemakaava voitaisiin hyväksyä vuoden 2022 alussa.  
 
Liitteet A1 – A2, KHJ 22.11.2021 (säilytetään kaavakansiossa) 
 
Museoviranomainen edellyttää lausunnossaan Ylitien rakennusten 
inventointia. Kaavoitusarkkitehti Mika Sahlström inventoi rakennukset 
lähiaikoina, kaavanlaatijan oletus on, että inventointi ei vaikuta kaavan 
sisältöön. Lisäykset tehdään jo ennen kaupunginhallituksen käsittelyä, jos 
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se suinkin on mahdollista mutta viimeistään ennen kaavaehdotuksen 
laittamista nähtäville. 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kehitys- ja henkilöstöjaosto päättää esittää 
kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että 
12.10.2021 päivätty Rymättyläntien eteläpuolisen 
asuntoalueen ja Luonnonmaan perhetalon asemakaava, osa 
II (ak-367) asetetaan maankäyttö- ja rakennuslain 65 §:n 
sekä maankäyttö- ja rakennusasetuksen 27 §:n mukaisesti 
julkisesti nähtäville ja pyytää siitä tarvittavat lausunnot. 
Asiasta tulee järjestää yleisötilaisuus nähtävilläolon aikana. 
 
Lisäksi kaavanlaatija valtuutetaan lisäämään kaava-
aineistoon rakennusinventointiin liittyvää materiaalia ennen 
asemakaavan nähtäville laittamista, mikäli ne eivät vaikuta 
kaavamääräyksiin. 

  
Kokouskäsittely 

Merkitiin, että kaavoitusarkkitehti Oscu Uurasmaa oli paikalla 
tämän asian käsittelyn ajan. 

 
Merkittiin, että Kimmo Aho saapui kokoukseen tämän asian 
käsittelyn aikana klo 17.28. 

 
Kaupunginjohtaja muutti päätösesitystään seuraavasti: 

 
Kehitys- ja henkilöstöjaosto päättää esittää 
kaupunginhallitukselle, että 12.10.2021 päivätty 
Rymättyläntien eteläpuolisen asuntoalueen ja Luonnonmaan 
perhetalon asemakaava, osa II (ak-367) asetetaan 
maankäyttö- ja rakennuslain 65 §:n sekä maankäyttö- ja 
rakennusasetuksen 27 §:n mukaisesti julkisesti nähtäville ja 
pyytää siitä tarvittavat lausunnot. Asiasta tulee järjestää 
yleisötilaisuus nähtävilläolon aikana. 
 
Lisäksi kaavanlaatija valtuutetaan lisäämään kaava-
aineistoon rakennusinventointiin liittyvää materiaalia ennen 
asemakaavan nähtäville laittamista, mikäli ne eivät vaikuta 
kaavamääräyksiin. 

 
Päätös Kaupunginjohtajan muutettu päätösesitys hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginhallitus 20.12.2021 § 488      
     
 
 
 
Valmistelija Kaavoitusarkkitehti Oscu Uurasmaa: 

 
Rymättylän eteläpuolisen asuntoalueen ja Luonnonmaan perhetalon 
asemakaava, osa II (ak-367) 12.10.2021 päivätty asemakaavakartta, 
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päivitetty asemakaavaselostus ja suunnitelmaluonnokset on liitetty 
pöytäkirjaan. 
 
Liitteet A4 – A9, KH 20.12.2021 
 
Oheismateriaali: 
- Lausunnot ja mielipiteet Asemakaavaluonnos Ak-333 Perhetalon alue 

(säilytetään erillisessä kaavakansiossa) 
- Lausnnot ja mielipiteet Asemakaavaluonnos Ak-367 Ylitien alue 

(säilytetään erillisessä kaavakansiossa) 
- Sirpa Hagsbergin valtuustosaloite 29.4.20219. 
 
 
 Kehitys- ja henkilöstöjaoston käsittelyn jälkeen perhetalon 2-vaiheen 
asemakaavaehdotuksen selostusta on päivitetty rakennusinventoinnin, 
taloudellisten vaikutusten arvioinnin ja kaavakäsittelyjen osalta. 
Listatekstiin on lisätty tietoa yleisötilaisuudesta. Päätösesitykseen on lisätty 
ne tahot, joilta lausuntoa esitetään pyydettäväksi sekä esitetään 
havainnemateriaalien täydennysvaltuutusta kaavanlaatijalle. Kaavakartan 
sisältöön ei ole tehty muutoksia. 
 
Varsinais-Suomen alueellinen vastuumuseo pyysi lausunnossaan 
rakennusinventoinnin tekemistä Ylitien alueen rakennuksista. Inventointi on 
valmistunut, sen laati kaavoitusarkkitehti Mika Sahlström. 
Inventointimateriaali on lisätty kaavamateriaaliin selostuksen liitteeksi ja 
selostusta on päivitetty inventoinnin osalta. Inventointi ei aiheuttanut 
muutoksia kaavamääräyksiin. Inventointi on kaavaselostuksen liitteenä 17.  
 
 
Kaupunginhallitus on 29.11.2021 päättänyt ensimmäisistä 
tontinluovutuksista perhetalo 1-vaiheen alueella. Perhetalon 2-vaiheen 
kaavaselostuksen talousvaikutusten arviointiin on lisätty teksti: 
”Todennäköisesti alueen tontinmyyntitulot tulevat ylittämään kaavoittajan 
varovaisen arvion. Perhetalon 1-vaiheen omakotitonttien keskihinta nousi 
myyntivaiheessa (KH 29.11.2021 §474) noin 43.000 euroon vaikka osa 
tonteista oli kooltaan ja rakennusoikeudeltaan pieniä.” Kaavoittajan 
varovaisessa arviossa tontinmyyntitulojen laskentaperusteena on käytetty 
30.000 euroa. Kaavoittajan arviolla pyritään lähinnä selvittämään, että 
onko kaavahankkeella kokonaisuutena kaupungin kassalle ja taloudelle 
positiivinen vai negatiivinen vaikutus. 
 
Yleisötilaisuus aiheesta on tarkoitus järjestää valtuustosalissa 11.1.2022 
kello 18. Tilaisuus järjestetään, mikäli koronatilanne sen sallii. Tilaisuus 
voidaan järjestää myös  etätilaisuutena tai hybridinä, mutta keskustelun 
kannalta tilaisuus paikan päällä on antoisin. 
 
Va. kaavoitusarkkitehti Oscu Uurasma on läsnä kokouksessa 
asiantuntijana. 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää, että 12.10.2021 päivätty 
Rymättyläntien eteläpuolisen asuntoalueen ja Luonnonmaan 
perhetalon asemakaava, osa II (ak-367) asetetaan 
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maankäyttö- ja rakennuslain 65 §:n sekä maankäyttö- ja 
rakennusasetuksen 27 §:n mukaisesti julkisesti nähtäville ja 
pyytää siitä tarvittavat lausunnot. Asiasta tulee järjestää 
yleisötilaisuus nähtävillä olon aikana. 
Lisäksi kaavanlaatija valtuutetaan lisäämään kaava-
aineistoon kaavan havainnemateriaalia ennen asemakaavan 
nähtäville laittamista. 
 
Kaavaehdotuksesta pyydetään lausunnot seuraavilta 
tahoilta: 
- Varsinais-Suomen liitto 
- Varsinais-Suomen ELY-keskus / ympäristö ja luonnonvarat 
sekä liikennevastuualue 
- Varsinais-Suomen alueellinen vastuumuseo 
- Varsinais-Suomen pelastuslaitos 
- DNA Oy 
- Naantalin Energia Oy 
- Caruna Oy 
- Puolustusvoimat, 2. logistiikkarykmentti 
- Envibio Oy (luontoselvityksen laatija) 
- Koulutuslautakunta ja 
- Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta 

  
Kokouskäsittely Merkittiin, että va. kaupunginarkkitehti Oscu Uurasmaa ja 

tekninen johtaja Reima Ojala olivat läsnä asiantuntijoina 
kokouksessa tämän asian käsittelyn ajan. 

 
 
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginhallitus 28.11.2022 § 350      
     
 
 
 
 
Valmistelija Kaavoitusarkkitehti Oscu Uurasmaa 2.9.2022, Kaupunginarkkitehti Kaisa 

Äijö 28.10.2022 
 

 
 Asemakaavaehdotus on ollut julkisesti nähtävillä, ehdotusta on sen 
jälkeen muokattu ja saatuun palautteeseen on annettu vastineet. 2.9.2022 
päivätty asemakaavaehdotus tuodaan nyt hyväksymiskäsittelyyn. 
 
Vuorovaikutus 
 
Asemakaavaehdotus oli julkisesti nähtävillä 22.4.-23.5.2022 välisenä 
aikana (MRL 65 § ja MRA 27 §). Asemakaavasta järjestettiin yleisötilaisuus 
valtuustosalissa 3.5.2022. 
 
Kaavaehdotuksesta jätettiin 5 lausuntoa. Lisäksi Varsinais-Suomen ELY-
keskus kommentoi kaavaehdotusta. Lausuntojen johdosta 
kaavaehdotuksen /s-merkinnän tekstimuotoon ja luo -alueiden rajaukseen 
on tehty muutoksia. 
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Kaavaehdotuksesta jätettiin 3 muistutusta, joissa oli yhteensä 47 
allekirjoittajaa (24+8+15). Muistutuksissa lähialueiden asukkaat ovat olleet 
erityisen huolissaan Linnavuorentien ja Kaivolankadun liikennemääristä 
sekä Kaivolankadun mahdollisista muutoksista. Kaavoittaja haluaa 
erityisesti kiittää muistutuksenjättäjiä selkeistä ja asiapitoisista 
muistutuksista. Yhteisesti laaditut muistutukset kertovat samalla myös 
hienon viestin alueen yhteisöllisyydestä. Nämä kolme usean allekirjoittajan 
yhtenäistä muistutusta tulee huomioida kuten 47 (24+8+15) erillistä 
muistutusta. Muistutukset eivät ole aiheuttaneet muutoksia 
kaavaehdotukseen, mutta monet muistutusten asioista on välitetty 
yhdyskuntatekniikan osastolle tiedoksi myöhemmissä vaiheissa huomioon 
otettaviksi. 
 
Lausunnot, muistutukset ja niihin annetut vastineet on esitetty 
kaavaselostuksen liitteessä 18: Kaavaehdotuksen lausunnot, muistutukset 
ja kaavoittajan vastineet. 
 
Kaavoituksen aikana vuoropuhelua maanomistajien kanssa on jatkettu. 
Samanaikaisesti kaava-alueelle on valmisteltu yhtä maankäyttösopimusta 
ja yhtä maakauppaa, jotka tulevat käsittelyyn samaan aikaan 
asemakaavaehdotuksen hyväksymiskäsittelyn kanssa. 
 
Muutokset kaavaehdotukseen 
 
Lausuntojen, muistutusten ja muun suunnittelun perusteella 
kaavaehdotukseen on tehty vähäisiä muutoksia. 
- kaavamerkinnän /s määräyksessä esiintynyt sana ”suojeltava” on 
korvattu sanalla ”säilytettävä”. Muutos ei oleellisesti vaikuta merkinnän ja 
määräyksen sisältöön. 
- yhdeksän tontin osalta /s-merkintä on osittain tai kokonaan muutettu luo-
merkinnäksi (nämä muutokset kohdistuvat kaupungin omistamille maille) 
- joidenkin tonttien rakennusalojen rajauksia on pienennetty (nämä 
muutokset kohdistuvat kaupungin omistamille maille) 
- joillekin tonteille on lisätty tai suurennettu /s-alueita (nämä muutokset 
kohdistuvat kaupungin omistamille maille) 
- Tähdenlennon varrella korttelin 22 rajausta on muutettu ja kolme AO-
tonttia on muutettu yhdeksi AP-korttelialueeksi. Kortteli on pienentynyt, 
mutta rakennusoikeus on säilynyt samana. Muutos johtuu alueen kauniista 
ja jyrkistä kalliomuodoista, joita on haluttu säilyttää. 
 
Muutoksien mukaisesti asemakaavakarttaa ja -selostusta on muutettu sekä 
seurantataulukko on päivitetty. Lisäksi selostukseen ja sen liitteeseen on 
päivitetty vuorovaikutuksen osalta lausunnot, muistutukset sekä 
kaavoittajan vastineet. 
 
Kaavaselostusta on lisäksi päivitetty perhetalon alueen 1-vaiheen 
toteutuksen osalta alueen palvelujen kuvauksessa, kun alueelle on 
rakentunut päivittäistavarakauppa ja polttoaineen jakelu sekä perhetalo on 
rakentumassa (varhaiskasvatus, esiopetus ja alakoulu sekä muita 
palveluita). Selostusta on täydennetty myös yhdyskuntarakenteen ja 
palveluiden saavutettavuuden vaikutusten arvioinnin osalta. 
 
Kaavatalouslaskelmaa on päivitetty. Kaavatalouslaskelmassa sekä menot 
että tulot ovat kasvaneet, muutosten yhteenlaskettu kokonaisvaikutus on 
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pieni. Tonttien keskihintaa on nostettu 35 000 euroon (aiemmassa 
laskelmassa 30 000 euroa), koska perhetalon 1-vaiheen tontitkin ovat 
aiemmin oletettua kalliimpia. Kolme AO-tonttia on muutettu yhdeksi AP-
tontiksi. Maanhankintamenot ovat hieman kasvaneet ja myytävien tonttien 
määrä lisääntynyt, koska kaavan eteläosassa päädyttiin 
maankäyttösopimuksen sijasta maakauppaan. Kunnallistekniikan 
toteutuskulut on arvioitu nyt kalliimmiksi koska yleinen hintataso on 
noussut odotettua enemmän, samalla on nostettu liittymismaksujen 
arviota. Muutosten kokonaisvaikutus kaavatalouteen on kuitenkin neutraali, 
joten alueen kaavatalous on uudessakin laskelmassa tasapainoinen (tulot 
4,6 M€, menot 4,6 M€).  
 
Luo-merkinnän (luontoarvoja) tekstimuutos vaikuttaa sekä kaupungin että 
yksityisen omistuksessa oleviin tontteihin, merkinnän muutos ei kuitenkaan 
oleellisesti muuta kaavamääräyksen luonnetta. Muut muutokset 
kohdistuvat kaupungin maille ja nekin ovat luonteeltaan vähäisiä. 
 
Kaavaehdotukseen tehdyt muutokset eivät kaavoittajan näkemyksen 
mukaan ole luonteeltaan olennaisia (MRA 32 §) eivätkä siten edellytä 
kaavan asettamista uudelleen nähtäville. 
 
Liitteenä asemakaavakartta (päivätty 2.9.2022), asemakaavan selostus 
(päivätty 2.9.2022) sekä asemakaavan selostuksen liitteet. 
 
Liitteet 1 – 6, KH 28.11.2022 
 
Kaupunginarkkitehti Kaisa Äijö on asiantuntijana kokouksessa. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy 
2.9.2022 päivätyn Rymättyläntien eteläpuolisen 
asuntoalueen ja Luonnonmaan perhetalon asemakaavan, 
osa 2 (AK-367).  
 
Hyväksymispäätöksestä ilmoitetaan maankäyttö- ja 
rakennuslain 200 §:n 2 momentin sekä maankäyttö- ja 
rakennusasetuksen 93 §:n mukaisesti. 

  
Kokouskäsittely Merkittiin, että tekninen johtaja Reima Ojala ja 

kaupunginarkkitehti Kaisa Äijö olivat läsnä kokouksessa 
asiantuntijoina asian käsittelyn ajan 

 
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginvaltuusto 12.12.2022 § 119        
1558/10.02.03/2021     
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2.9.2022 päivätty Rymättyläntien eteläpuolisen asuntoalueen ja 
Luonnonmaan perhetalon asemakaavan, osa 2 (AK-367) 
asemakaavakartta, selostus ja selostuksen liitteet oheistetaan. 
 
Liitteet 1 - 6, KV 12.12.2022 
 
Tekninen johtaja Reima Ojala on läsnä asiantuntijana kokouksessa. 
 
 

Esittelijä Kaupunginhallitus 
 

Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto hyväksyy 2.9.2022 päivätyn 
Rymättyläntien eteläpuolisen asuntoalueen ja Luonnonmaan 
perhetalon asemakaavan, osa 2 (AK-367).  
 
Hyväksymispäätöksestä ilmoitetaan maankäyttö- ja 
rakennuslain 200 §:n 2 momentin sekä maankäyttö- ja 
rakennusasetuksen 93 §:n mukaisesti. 

  
Kokouskäsittely Merkittiin, että tekninen johtaja Reima Ojala oli läsnä 

kokouksessa asiantuntijana tämän asian käsittelyn ajan. 
 
Kaupunginvaltuusto  Kaupunginhallituksen ehdotus hyväksyttiin. 
   
Liitteet 
 KH 28-11-2022 Ak-367_Perhetalon_alueen_ak_osa_II_02-09-2022 
 KH 28-11-2022 Ak-367 Kaavaselostus Rymattylantien etelapuoli OSA II_2-9-22 
 KH 28-11-2022 Ak-367 SELOSTUKSEN LIITTEET 1-6 
 KH 28-11-2022 Ak-367 SELOSTUKSEN LIITTEET 7-9 
 KH 28-11-2022 Ak-367 SELOSTUKSEN LIITTEET 10-12 
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  Asianmukaisesti allekirjoitetusta ja tarkastetusta pöytäkirjasta kirjoitetun 

otteen oikeaksi todistaa: 
 
Naantalissa 20.12.2022 

 
  
 Heli-Maarit Makkonen 
 hallintosihteeri  
 



 
 Ote pöytäkirjasta 
 
Kaupunginvaltuusto § 119 12.12.2022 

Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 119 
 
Valitusosoitus 

 
Pöytäkirja on pidetty yleisesti nähtävänä kaupungin verkkosivuilla 
20.12.2022 . 
 

Kunnallisvalitus 
Päätökseen voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella. 
 
- valitusaika 30 päivää 
 
- valitusviranomainen:  
 

Turun hallinto-oikeus 
Postiosoite: PL 32, 20101 Turku 
Käyntiosoite: Yliopistonkatu 34, 20100 Turku 
Käyntiosoite: Sairashuoneenkatu 2–4, 20100 Turku 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja 
erityistuomioistuinten asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 

 
Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan vii-
meisenä päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä. 
 
Tuomioistuinmaksulain (1455/2015) nojalla valituksen käsittelystä hallin-
to-oikeudessa perittävä oikeudenkäyntimaksu on 260 euroa. Mikäli hal-
linto-oikeus muuttaa valituksenalaista päätöstä muutoksenhakijan 
eduksi, oikeudenkäyntimaksua ei peritä. Maksua ei myöskään peritä 
eräissä asiaryhmissä eikä myöskään mikäli asianosainen on muualla 
laissa vapautettu maksusta. Maksuvelvollinen on vireillepanija ja maksu 
on valituskirjelmäkohtainen. 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaannista. 
 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta 
näytetä, seitsemän päivän kuluttua siitä, kun päätöstä koskeva 
pöytäkirjanote on lähetetty hänelle kirjeellä. Käytettäessä sähköistä 
tiedoksiantoa katsotaan asianosaisen saaneen tiedon päätöksestä 
kolmantena päivänä viestin lähettämisestä. 
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän 
päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä 
tietoverkossa. 
 
Kaavan hyväksymistä koskevan päätöksen katsotaan tullen kaikkien 
valitukseen oikeutettujen tietoon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun 
pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 
 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen 
päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet


 
 Ote pöytäkirjasta 
 
Kaupunginvaltuusto § 119 12.12.2022 

juhannusaatto tai arkilauantai, valituksen saa tehdä ensimmäisenä 
arkipäivänä tämän jälkeen. 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava  
 
- valittajan nimi, ammatti, asuinkunta ja postiosoite 
 
- päätös, johon haetaan muutosta 
 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaaditaan 

tehtäväksi 
 
- muutosvaatimuksen perusteet.  
 
Valituskirja on valittajan tai valituskirjan muun laatijan omakätisesti 
allekirjoitettava. Jos ainoastaan laatija on allekirjoittanut valituskirjan, 
siinä on mainittava myös laatijan ammatti, asuinkunta ja postiosoite.  
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan, alkuperäisenä tai 
viran puolesta oikeaksi todistettuna jäljennöksenä sekä todistus siitä 
päivästä, josta valitusaika on luettava.  
 
Valituskirjat on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä. Omalla vastuulla valitusasiakirjat voi lähettää postitse tai 
lähetin välityksellä. Postiin valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että 
ne ehtivät perille ennen valitusajan päättymistä. 
 

Tiedoksianto  
Pöytäkirjanote on annettu lausunnon antaneille sähköpostitse sekä 
muistutusten ensimmäisille allekirjoittajille osoitettuna postin kuljetetta-
vaksi 20.12.2022.


